
Mi történt...
- MI történt az elmúlt egy évben az érdekképviselet, az érdekvédelem, 

az érdekérvényesítés területén?

- MI történt az ágazati kollektív szerzõdés aláírását követõ 20 évben 
a Villamosenergia-ipari Ágazati Kollektív Szerzõdéssel?

- MI történt az elmúlt 25 évben az ágazati érdekegyeztetés területén 
az EVDSZ, illetve jogelõdje a VDSZSZ megalakulása óta? 

Ezekre a kérdésekre kerestük a választ az EVDSZ 2015. november 16-17. napján 
megtartott II. Taggyûlésén és „Az ágazati érdekegyeztetés elmúlt 25 éve 
és jövõje, a VKSZ megkötésének 20. évfordulója” c. konferencián.

(Részletes beszámoló a 2-3-4. oldalon.)
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Mi történt a II. Taggyûlésen
- MI történt az elmúlt egy évben az érdekkép-

viselet, az érdekvédelem, az érdekérvé-
nyesítés területén?

- MI történt az ágazati kollektív szerzõdés alá-
írását követõ 20 évben a Villamosener-
gia-ipari Ágazati Kollektív Szerzõdéssel?

- MI történt az elmúlt 25 évben az ágazati 
érdekegyeztetés területén az EVDSZ, illet-
ve jogelõdje a VDSZSZ megalakulása óta? 

Ezekre a kérdésekre kerestük a választ az EVDSZ
2015. november 16-17. napján megtartott II. Tag-
gyûlésén és „Az ágazati érdekegyeztetés elmúlt 25
éve és jövõje, a VKSZ megkötésének 20. évfordu-
lója” c. konferencián.

Jó volt érzékelni az EVDSZ elfogadottságát és az
EVDSZ munkája iránti érdeklõdést, amit jelzett, hogy
a rendezvényen részt vett az Európai Közszolgáltatási
Szakszervezetek Szövetsége (EPSU) vezetõségének
tagja, Joseph Krejbych – aki tolmácsolta Jan-Willen
Goudriaan EPSU fõtitkár legjobb kívánságait, Európai
Energia-ipari, Vegyipari és Bányaipari Szövetség
(IndustriAll) fõtitkár helyettese, Sylvain Lefebvre, a 
LIGA Szakszervezetek képviseletében Horváth Lajos,
a Bánya-, Energia- és Ipari Dolgozók Szakszervezete el-
nöke, Rabi Ferenc, a Magyar Vegyipari, Energiaipari
és Rokon Szakmákban Dolgozók Szakszervezeti Szö-
vetsége elnöke, Székely Tamás és a Fõtáv Zrt.-nél 
mûködõ szakszervezet elnöke, Ledács Kiss Miklós.

Ugyancsak megtisztelte rendezvényünket a Villamos-
energia-ipari Társaságok Munkaadói Szövetségének
(VTMSZ) képviseletében Várhelyi Géza VTMSZ titkár.

A Pannónia Önkéntes Nyugdíj Pénztár és Önsegé-
lyezõ Pénztár igazgatóságának elnöke, Vokony János,
a Vitamin Egészségpénztár igazgatóságának elnök
asszonya, Schmidt Péterné, az Egymásért-Együtt Alapít-
vány Kuratóriumának elnöke, Bakai Lehel, a VitSport
Alapítvány Kuratóriumának elnöke, Várhelyi Géza, 
valamint a VIMFÓ, illetve a VÜTFÓ elnöke, Kovács
János, illetve Lázár Róbert.

A rendezvényhez levelet intézett Didier Baur, a CGT
európai tanácsosa, aki sok sikert kívánt az EVDSZ II.
Taggyûléséhez és Konferenciájához.

Legalább ilyen fontos az, hogy a rendezvényen 
mintegy 150 fõs (nyugdíjas és aktív) szakszervezeti
tisztségviselõ, illetve tag vett részt. Ez annál is figyelem-
re méltóbb, mivel az Alapszabályunk rendelkezései
szerint a Taggyûlés tagjainak száma 27 fõ volt.

A rendezvény a Párizsban történt terrortámadás 
áldozataira való megemlékezéssel vette kezdetét. 
A rendezvény résztvevõi felállva, egy perces csenddel
fejezték ki tiszteletadásukat az áldozatok iránt. Nem
mehetünk el szó nélkül e mellett a barbár cselekedet
mellett, amelynek 132 halálos áldozata és több száz 
sebesültje volt (szerk. megj.: azóta is több terrortáma-
dás következett be.). Ezeket a támadásokat semmi nem
indokolja, csak egy céljuk van: a félelemkeltés. Nem 
érhetik el céljukat!

Valljuk, amit Sylvain Lefebvre hozzászólásában kije-
lentett: ”Nem fognak gyõzni, mert mi egyként állunk
ki, válasz fog születni Franciaország, Európa és minden
szabadságot szeretõ országból.”

Ezt követõen az EVDSZ II. Taggyûlése megválasz-
totta a taggyûlés tisztségviselõit és bizottságát. Elfo-
gadta Ügyrendjét, ezen belül a napirendi pontokat.

Az EVDSZ 2014-2015. évben végzett munkájáról az
EVDSZ elnöke szóbeli kiegészítést tett az elõzetesen
írásban kiküldött beszámolóhoz. A szóbeli kiegészítés
egyrészt bemutatta a villamosenergia-ipar jellemzõit a
magyar gazdaság egészéhez képest, különös tekintet-
tel a foglalkoztatás és a jövedelem alakulására, másrészt
kiemelte az EVDSZ által elért eredményeket az érdek-
egyeztetés különbözõ szintjén és bemutatta, mi az,
amit nem sikerült elérnünk.

A keresetek alakulása szempontjából lényeges, hogy
a villamos energia-, gáz-, gõzellátás, légkondicionálás
ágazatban 2,9%-kal, a népgazdasági átlagnak (3%) 
közel megfelelõen nõtt a bruttó és a nettó átlagkere-
set, míg a reálkereset – a -0,2%-os defláció hatására –
3,1%-kal (a népgazdasági átlag 3,2%-kal) nõtt.

Fontos, hogy az ágazatunk a jövedelmi mutatók
tekintetében megõrizte az ágazatok között harma-
dik helyét a pénzügyi, biztosítási tevékenység és az
információ, kommunikáció ágazatokat követõen.
Addig, míg a nemzetgazdasági bruttó átlagkereset
értéke 2014-ben 237.695 Ft/hó, a nettó átlagkereset
értéke 155.715 Ft/hó volt, ez az érték az ágazatunk-
ban 422.444 Ft/hó, illetve 276.701 Ft/hó volt.

Elhangzott az is, hogy a foglakoztatás mind népgazda-
sági szinten, mind az ágazatban nõtt, valamint az is, hogy a
létminimum értéke a minimálbér nettó értékét nem éri el!
Lényeges mutatószám az is, hogy Magyarországon a relatív
szegénységi arány mértéke a KSH adatok szerint 14,6%-os.

A nemzetközi érdekegyeztetésben elért eredményeink
közül a legfontosabb, hogy az EVDSZ biztosítani tudta a
nemzetközi szakszervezetek (EPSU, IndustriAll) és a kül-
földi szakszervezetek (pl. CGT) segítségét a helyi érdek-
egyeztetési konfliktusokban (BERT, DÉMÁSZ Zrt. PA Zrt.).

Tudtuk biztosítani a nemzetközi szervezetekben va-
ló részvétel személyi és tárgyi feltételeit, finanszírozá-
sát. Együttmûködési megállapodást írtunk alá a CGT-vel. 

Kezdeményezõi voltunk az IndustriAll Europe-ban
lévõ magyar szakszervezetek közötti együttmûködési

megállapodás létrejöttének (szerk. megj.: ez a meg-
állapodás aláírásra is került).

Nemzetközi összefogással pályázatot nyújtottunk be
az Európai Bizottsághoz az atomerõmûvek szociális
környezetének vizsgálatát célzó konferencia megren-
dezésére (szerz. megj.: sajnos  a pályázat nem kapott
kedvezõ elbírálást). 

Részt vettünk az EU és Kanada (CETA), valamint az EU
és az USA (TTIP) között szabadkereskedelmi megállapo-
dások elleni nemzetközi és hazai tiltakozó akciókban.

Tüntetést szerveztünk paksi szakszervezetekkel és az
MVM TSZSZ-szel az Európai Bizottság székháza elõtt
Brüsszelben.

A jelzett tevékenységek bizonyítják, hogy az
EVDSZ nemzetközi érdekegyeztetésben való tevé-
kenysége egy sikertörténet, amit hasonlóképpen
értékeltek az EPSU és az IndustriAll jelen lévõ 
képviselõi is hozzászólásukban, valamint Didier
Baur rendezvényhez írt levelében.

Az Országos Érdekegyeztetésben sikerként értékel-
hetõ, hogy a beszámolási idõszakban kétszer sikerült 
tárgyalnunk a Nemzeti Fejlesztési Minisztérium Ener-
getikáért felelõs államtitkárával, Dr. Aradszki Andrással az
iparágunkat érintõ kérdésekrõl és bírjuk a minisztérium
ígéretét a további együttmûködésre vonatkozóan.
Ugyanakkor az együttmûködési megállapodásra
vonatkozó kezdeményezésünk eredménytelen maradt.

Szintén eredményként értékelhetõ, hogy a progra-
munkban foglaltaknak megfelelõen több parlamenti
párttal (FIDESZ, MSZP, LMP) sikerült egyeztetést 
folytatnunk a munkavállalókat és az iparágat érintõ
kérdésekrõl. Ezen egyeztetések eredményeként is
került sor az iparágban megállapodásokban rögzített
mozgóbérek ki nem fizetése miatt parlamenti 
interpellációra, mely eredményes volt. 

A LIGA Szakszervezeteken belül kezdeményezõen
léptünk fel az Mt. és a Sztrájktörvény módosításának,
a korhatár elõtti ellátások rugalmasabbá tételének 
(ennek keretében a mûszakos munkavállalók helyzete
javításának) kikényszerítése érdekében. Részt vettük
a LIGA Szakszervezetek fenti célok érdekében
meghirdetett akcióiban, demonstrációkon, útlezárás-
ban és a tárgyalásokon. A tárgyalások kikényszerítését
sikerült elérnünk, de ezek eredménytelenül záródtak.
A tárgyalások azonban mégsem voltak hiába valók.
Egyrészt tisztázódott, hogy a munkáltatói és a
munkavállalói oldal a vitatott kérdésekben miben ért
egyet, és miben nem, másrészt hogy a munkavállalói
oldal egységes szakmai anyagot tudott elfogadni és
képviselni a tárgyalásokon. Ez bíztató a jövõre nézve!

A LIGA Szakszervezetekben az EVDSZ ad társelnököt,
minden bizottságban képviselteti magát, az FB-ben 
elnöki pozíciót tölt be. Szervezetünk továbbra is meg-
becsült tagja a LIGA Szakszervezeteknek, melyet
megerõsített Horváth Lajos, a LIGA képviselõje is 
hozzászólásával. Ugyanakkor komoly károkat okozott és
okoz nem csak a LIGA, hanem az egész szakszervezeti
mozgalom számára a vasutas szakszervezetek 
nyilvánosság elõtt zajló vitája. (Folytatás a 3. oldalon)
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(Folytatás a 2. oldalról)
Eredményként értékelhetjük, hogy kezdeményezé-

sünkre a más ágazatokkal folytatott kétoldalú együttmû-
ködéseinket egy több pólusú együttmûködés váltja fel
a BDSZ, a VDSZ és a VKDSZ részvételével.

Az országos szintû érdekegyeztetésrõl elmond-
ható, hogy az EVDSZ – a rendelkezésére álló 
eszközökkel élve – mindent megtett annak érde-
kében, hogy az ágazatot, a munkavállalókat érin-
tõ kérdéseket, problémákat felvesse, azokat 
képviselje, és lehetõség szerint érvényesítse.
Ugyanakkor tisztában kell lenni korlátainkkal! Egy
ágazati szakszervezet bármennyire elfogadott, 
bármennyire erõs, egyedül képtelen a munkavál-
lalók egészét érintõ, illetve a népgazdasági egészét
jelentõsen befolyásoló kérdéseket lényegesen 
befolyásolni.  Ehhez összefogás kell! Mi ezt szorgal-
mazzuk és tesszük ott, ahol, és akikkel lehet!

Az ágazati érdekegyeztetés legfontosabb fóruma a Vil-
lamosenergia-ipari Alágazati Párbeszéd Bizottság (VAPB).
Itt sikerült – demonstrációval való fenyegetéssel – meg-
állapodásra jutnunk a 2015. évi bér és szociális megálla-
podásról, amely megállapodás akárcsak a tavalyi reálke-
reset növekedésre vonatkozó ajánlást tartalmaz. 
Kötelezõ elemként rögzítésre került a „bértarifa rend-
szer” négy kategóriájára vonatkozó minimál értékek
és az egy fõre jutó szociális juttatás minimum értéke.
Ajánlást tartalmaz még a megállapodás a szociális
juttatások nagyságrendjének megõrzésére is.

Tárgyaltunk az Európai Villamosenergia-ipari Szociális
Párbeszéd képzéssel kapcsolatos irányelveinek magyar-
országi adaptálásáról. Errõl szándéknyilatkozatot írtunk
alá. Egy munkabizottság létrehozásával elkészült az 
iparági ajánlás végleges szövege is, amely reményeink
szerint rövidesen aláírásra kerül. Ugyanakkor az energia-
politikáról való egyeztetésre – az energiapolitikáért 
felelõs államtitkár elzárkózása miatt – nem került sor. A
VAPB-vel kapcsolatos az is, hogy megindítottuk a VKSZ-
ben rögzített pénzügyi támogatásra vonatkozó jogos
igényünk érvényesítését is egy próbaper keretében.

Biztosítottuk az EVDSZ alapszabályszerû mûködé-
sét, a mûködés finanszírozását. A beszámoló mellékle-
teként pénzgazdálkodásról is készült beszámoló, 
amelynek legfontosabb megállapítása, hogy az EVDSZ
gazdálkodása stabil.

A bizottságok (GEB, EB) és a tagozatok (IT, NYT)
megfelelõen látták el feladataikat. Az ebben közremû-
ködõknek a munkáját ezúton is köszönjük.

Segítettük a VIMFÓ és a VÜTFÓ tevékenységét is.
Biztosítottuk a belsõ információáramlást, megjelentünk
az írott és az elektronikus sajtóban is a bérkonfliktus
kapcsán. Kérdõíves felmérést végeztünk a szakszerve-
zeti tagjaink és a nem szervezetett munkavállalók 
körében, amelynek eredménye egyértelmûvé tette,
hogy a szakszervezetek legfontosabb tevékenységének
mindkét csoport az érdekérvényesítést tartja. Elkészí-
tettük az EVDSZ SWOT analízisét és foglalkoztunk az
EVDSZ jövõképével is. Ezek alapján cselekvési progra-
mot alkottunk, amelyet a taggyûlés elfogadott.

A TÁMOP projektet sikeresen lezártuk, tanulmá-
nyok, kiadványok készültek. Konferenciák és képzése
kerültek megszervezésre. A tagmegtartás és a tagszer-
vezés érdekében akciót hirdettünk, melynek kiértéke-
lése alapján a rendezvényen elismerések átadására 
került sor.

Szolgáltatói tevékenységünket is jelentõsen bõvítet-
tük mind szállodák, mind áruházak, mind a szabadidõ
hasznos eltöltését elõsegítõ szolgáltatók tekintetében.
Támogattuk az iparági sportmozgalmat és részt 
vettünk az iparághoz köthetõ önkéntes pénztárak és
alapítványok mûködtetésében is.

Segítettük a helyi konfliktusok megoldását és a helyi
tagszervezetek mûködését (alapszabály felülvizsgálata)
és együttmûködési megállapodást kötöttünk az MVM
társaságcsoporthoz tartozó tagszakszervezeteinket 
tömörítõ MVM TSZSZ-szel.

Az ágazati érdekegyeztetéssel kapcsolatban
összegzésként elmondható, hogy az EVDSZ ága-
zati szinten is végezte feladatát, elérte, hogy az
ágazati érdekegyeztetésben ez évben is megszü-
lessen a munkavállalókat leginkább érintõ bér
és szociális megállapodás. Magyarországon egye-
dülállóan, a VTMSZ-szel közösen megkezdte a 
villamosenergia-ipart érintõ európai szintû 
szociális párbeszéd eredményeinek magyar-
országi adaptálását.

Az EVDSZ mûködését biztosítottuk, az elért vív-
mányokat megõriztük!

Tervszerûen foglakoztunk az EVDSZ jövõjével,
a tagság véleményének megismerésével, a taglét-
szám megõrzésével, növelésével. A TÁMOP 
projekt végrehajtásával szert tettünk egy „tudás-
bázisra”, amely sok segítséget nyújthat a jövõre
vonatkozóan.

A beszámolót kiegészített a GEB, az Etikai Bizottság,
az Ifjúsági és a Nyugdíjas Tagozat beszámolója. A beszá-
molókat a taggyûlés egyhangúan elfogadta. 

Ebéd után került sor a Villamosenergia-ipari Ágaza-
ti Kollektív Szerzõdés (VKSZ) aláírásának 20. évfordu-
lója alkalmából a VKSZ értékelésére. A vitaindítókat az
EVDSZ részérõl az EVDSZ elnök, a BDSZ részérõl Rabi
Ferenc elnök és Várhelyi Géza, a VTMSZ titkára tartot-
ta meg. Mindhárom elõterjesztõ hangsúlyozta a VKSZ
fontosságát az iparági szociális párbeszéd keretében.
Méltatták a VKSZ szerepét az iparági munkabéke szem-
pontjából! Példaértékûnek jellemezték magyarországi
viszonyok között annak tartalma és kiterjesztett volta
miatt. Egyetértettek abban, hogy a VKSZ olyan érték,
amelyet meg kell õrizni és abban is, hogy a VKSZ létre-
jötte és léte az aláíró felek kompromisszum kész, az
együttmûködést prioritásként kezelõ tárgyalásainak, a
szociális párbeszéd iránti elkötelezettségének eredmé-
nye. Felmerült, hogy minden fél közös érdeke a jövõen
is, hogy a VKSZ megõrizze példaértékûségét, ezért 
minél hamarabb szükséges a felek közötti nézetkülönb-
ség feloldása a VKSZ módosítása tekintetében.

A rendezvény elsõ napjának zárásaként elismerések
átadására került sor. Kitüntetésben részesültek a 

meghirdetett tagszervezési akcióban jó eredményt el-
ért tagszakszervezetek és tagszervezõ szakszervezeti
tagjaink, a kiemelkedõ szakszervezeti munkájukért
éves elismerésben részesülõk, az EVDSZ tisztségviselõi
munkájukat a beszámolási idõszakban befejezõ tiszt-
ségviselõk és végül, de nem utolsó sorban az EVDSZ 25.
éves jubileuma alkalmából elismert nyugdíjas, illetve 
aktív szakszervezeti tisztségviselõink, tagjaink. Jó volt
látni az örömet, amely a jól elvégzett munka után járó
elismerések átadása során látszott kollégáink arcán. 
Voltak olyanok, akiknek néhány könnycsepp is csillo-
gott szemében… Köszönet minden elismerésben 
részesülõnek a kiemelkedõ munkáért, amellyel segí-
tették a munkavállalók érdekeinek érvényesülését, az
EVDSZ céljainak teljesülését. Rabi Ferenc, a BDSZ elnö-
ke a 25 éves együttmûködés elismeréseként emlék-
plakettet adott át az EVDSZ-nek.

Az elismerések átadását követõen került sor a 
„születésnapi” torta felvágására és elfogyasztására, 
majd a kötetlen ünneplésre. 

A második nap ugyancsak a taggyûlés keretében az
új Ptk.-nak megfelelõ alapszabály módosításával kezdõ-
dött, majd az újonnan felállításra kerülõ Felügyelõ 
Bizottsági tagok megválasztására és a Szövetségi Veze-
tõségi tagok pótlására kerül sor. Ezúton is gratulálok
minden megválasztott tisztségviselõnek és kitartást, jó
egészséget kívánunk felelõsségteljes munkájukhoz.

Ezt követõen a villamosenergia-ipari szociális párbe-
széd 25 évének értékelésére került sor. A vitaindítót az
EVDSZ elnöke és a VTMSZ titkára tartotta. Mindketten
hangsúlyozták az egymás tiszteletén alapuló együttmû-
ködés fontosságát és a nyílt, szakmai vitákon alapuló
megegyezések szükségességét. A szociális párbeszéd
25 évének értékeléséhez hozzájárultak a villamosener-
gia-iparhoz köthetõ pénztárak és alapítványok vezetõi.
Mindannyian hangsúlyozták azt, hogy az általuk képvi-
selt szervezetek megalakulásában és mûködésében 
komoly szerepe volt és van a villamosenergia-ipari 
szociális párbeszédben résztvevõ szervezeteknek.

A kétnapos rendezvényrõl elmondhatjuk,
hogy választ tudott adni a cikk elején megfogal-
mazott kérdésekre. Jó hangulatban el tudtuk vé-
gezni a II. Taggyûlés feladatait és át tudtuk tekin-
teni a VKSZ elmúlt 20 évének, illetve a villamos-
energia-ipari szociális párbeszéd 25 évének 
eseményeit. Megfelelõ körülmények között, 
gördülékenyen zajlott a rendezvény, amiért 
köszönet illeti a szervezést bonyolító EVDSZ 
apparátust, a nagyszerû helyszínt biztosító 
Thermál Hotel Visegrád szállodát és természete-
sen az összes résztvevõt.

Jó volt érzékelni az egységet, a tenni akarást, ugyan-
akkor nem csak meghallgatni, hanem meghallani is az
elvárásokat! Ezen elvárásoknak csak együtt tudunk
megfelelni, hiszen mint mindannyian tudjuk

EGYÜTT ERÕSEBBEK VAGYUNK!
dr. Szilágyi József

EVDSZ elnök

és a konferencián?
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A taglétszám csökkenése egész Európában, így Magyar-
országon is a legnagyobb problémát jelenti a szakszer-
vezetek számára. A tagszervezés és a tagmegtartás az
EVDSZ és a tagszakszervezetek számára is a kiemelt 
feladatok közé tartozik. Már hosszú ideje foglalkozunk
azzal, hogyan tudjuk az EVDSZ-hez tartozó szakszerve-
zeti tagok létszámát növelni, illetve megtartani, hogyan
tudjuk segíteni a tagszakszervezetek tagszervezési, 
tagmegtartási tevékenységét.

Az I. Taggyûlés által elfogadott program azt célozza,
hogy felhasználva a nemzetközi és különösen a norvég
projektben szerzett tapasztalatokat, újabb motivációt
nyújtson a tagszervezéshez, illetve tagmegtartáshoz úgy
a tagszervezetek, mint a szakszervezeti tagok számára. 

A program célja, hogy elismerje mind azon tagszak-
szervezeteket, illetve tagokat, akik legtöbbet tesznek
azért, hogy a szakszervezeti taglétszámot növeljék, 
illetve megtartsák.

I. A tagszakszervezetek elismerése
A tagszakszervezetek elismerésénél a program figyelem-
be veszi a tagszakszervezetek eltérõ helyzetét, szerve-
zettségét, lehetõségeit.

Legjobb tagszervezõ szervezet:
Ezen kategóriában azt ismerjük el, hogy a Taggyûléstõl-
Taggyûlésig a tagszakszervezetek mennyi új taggal gya-
rapodtak.
2014. dec. 1-tõl 2015. szept. 30-ig terjedõ idõszakban

55 fõ új belépõvel a 3. helyezett a VIMÉSZ 
120 fõ új belépõvel 2. helyezett: MVM DSZ 
217 fõ új belépõvel 1. helyezett: ÉMÁSZ Szakszervezet

Leghatékonyabb tagszervezõ szervezet:
Ezen kategóriában azt ismerjük el, hogy a Taggyûléstõl-
Taggyûlésig a tagszakszervezetek a taglétszámukat hány
százalékkal tudták új belépõkkel növelni.

3. helyezett: VIMÉSZ, az új belépõk aránya 27,78 %:
2. helyezett: ÉMÁSZ Szakszervezet: 29,05 % 
1. helyezett: MVM DSZ, az új belépõk aránya 43,01 %

Legjobban növekvõ szervezet:
Ezen kategóriában azt ismerjük el, hogy a Taggyûléstõl-
Taggyûlésig a taglétszám mennyivel gyarapodik. Ez a ka-
tegória lehetõséget biztosít nem csak a tagszervezés el-
ismerésére, hanem a tagmegtartás elismerésére is.

Ebben a kategóriában megosztott 2. helyet adtunk,
ugyanis két szervezet ért el a 2014. dec. 1-tõl 2015. szept.
30-ig tartó idõszakban 46 fõs létszámemelkedést, így a 2.
helyezettek: a VIMÉSZ és az ÉMÁSZ Szakszervezet. A leg-
jobban növekvõ szervezet címet 2015-ben 147 fõs taglét-
szám emelkedéssel az MVM DSZ kapta.

Leghatékonyabb szervezetek 2015-ben:
Összesítésben a 3. helyezést érte el az ÉMÁSZ Szakszerve-
zet, 2. helyezett a VIMÉSZ, és 2015-ben a leghatékonyabb
szervezet címmel büszkélkedhet az MVM DSZ.

Ahogy a Tagszervezeteknek, úgy a szakszervezeti ta-
gok részére is tagszervezési verseny kiírását fogadta el az
I. Taggyûlés.

A program ezen eleme a szakszervezeti tagok motivált-
ságát, illetve elismerését kívánja megcélozni a tagszerve-
zés érdekében. Erre tekintettel két kategóriában ismer-
jük el azokat a szakszervezeti tagokat, akik a legtöbbet tet-
ték a tagszervezés érdekében.

A kiírásnak azok a tagok felelnek meg, akiknek a köz-
remûködésével a vizsgált idõszakban minimum 15 új tag
lépett be.

A díjazottak a Szövetségi Vezetõség döntése értelmé-
ben az oklevél mellett családi wellness hétvégét is nyer-
tek különféle ellátással a siófoki Sungarden Hotelbe.

Legjobb tagszervezõ kategória:
Ezen kategóriában azokat ismerjük el, akiknek a közre-
mûködésével - Taggyûléstõl-Taggyûlésig, a legtöbben lép-
tek be az EVDSZ-hez tartozó szakszervezetekbe.

A mérés alapja: a Taggyûlések elõtt bekért taglétszám
közlésével egyidejûleg a tagszakszervezetek nyilatkozata

a legtöbb új tagot toborzó tagok személyérõl. 
3. helyezett Szabó-Nyakas Zsolt Csaba (MVM DSZ), 

aki 30 új tag belépésében közremûködött.
2. helyezett Káplár Sándor aki az MVM DSZ 

taglétszámát bõvítette 31 fõvel.
1. helyezett: Gulyás Krisztián (MVM DSZ). Õ 41 fõvel

bõvítette a taglétszámot.

Leghatékonyabb tagszervezõ kategória:
Ezen kategóriában azokat ismerjük el, akiknek a közre-
mûködésével - Taggyûléstõl-Taggyûlésig, a legtöbben lép-
tek be az EVDSZ tagszakszervezeteihez az adott tagszak-
szervezet taglétszámának arányában.

A mérés alapja: a lejelentett legtöbb új tagot toborzó
tagok révén belépõ új tagok számának aránya a Taggyû-
lés elõtt bekért tagszakszervezeti taglétszámhoz képest.

6. helyezett: Kovács Ferenc (VIMÉSZ), a taglétszámot
8,59 %-kal emelte.

5. helyezett: Kiss Ottó (VIMÉSZ) 9,5 %
4. helyezett: Lázár Róbert (VIMÉSZ) 9,6 %.
3. helyezett: Szabó-Nyakas Zsolt Csaba, aki

az MVM DSZ taglétszámát 10,75 %-kal,
2. helyezett Káplár Sándor (MVM DSZ) 11,11 %-kal, 
1. helyezett Gulyás Krisztián (MVM DSZ) 14,7 %-kal.
Tagszervezéssel kapcsolatban még egy személy mun-

káját köszöntük meg elismerõ oklevéllel:
Az MVM Informatika területen a PADOSZ taglétszá-

mát 30,77 %-kal (12 fõvel) bõvítette, ezzel nagymérték-
ben elõsegítette a szervezettséget Kiss Tamás.

Éves munka
elismerése
EVDSZ Plakettel:
KUN LÁSZLÓ (TIVISZ)
és TÓTH ANDREA 
TERÉZIA (EVDSZ, a 
Pécsi Hõerõmû Vállalat
Szakszervezeti Bizott-
ság jelölése alapján)

Leköszönõ tisztségviselõk elismerése:
Az EVDSZ Szövetségi Vezetõsége oklevél átadásával meg-
köszönte a Gazdasági Ellenõrzõ Bizottság tevékenységét:

● Magi Imrénének, a GEB tagjának
● Dömötörné Völgyesi Éva GEB tagnak
● Illyés Évának, a GEB elnökének.
Az Etikai Bizottság rendszeres tevékenysége is megszû-

nik, ezért köszönetünket fejeztük ki az elmúlt években
végzett munkáért az Etikai Bizottság Tagjainak:

Dr. Tölli Lászlónak, Wolf Attilának, Dózsa-Szabó Móni-
kának, Gila Tibornak, valamint az Etikai Bizottság elnö-
kének, Ácsi Péternek.

Egyéb elfoglaltságai miatt 2015-ben befejezte az EVDSZ
képviseletét a Liga Esélyegyenlõségi Bizottságában Ka-
posvári Tiborné, akinek ebben a tisztségében végzett te-
vékenységét köszöntük egy elismerõ oklevéllel.

Köszönjük továbbá a 2015-ben EVDSZ Szövetségi Ve-
zetõségi munkáját befejezõ tisztségviselõk eddigi tevé-
kenységét:

Bátki Lászlónak, a DHV Munkástanács volt elnökének,
Berkes Sándornak, a paksi MÉSZ volt elnökének, Peti Já-
nosnak, a Pécsi Hõerõmû Vállalat Szakszervezeti Bizott-
ságának volt elnökének, Nyers Jánosnak, a DÉDÁSZ Szak-
szervezet volt elnökének és Gál Attilának a VILLKESZ
volt elnökének.

Az EVDSZ Szövetségi Vezetõsége határozatában
úgy döntött, hogy megalakulásának 25. évforduló-
ja alkalmából Jubileumi Plakett elismerésben ré-
szesíti a következõ személyeket:
BOHNER ANTAL  a Dorogi Erõmû Kft. korábbi

szakszervezeti vezetõje
LEIPNIKER LÁSZLÓ, az OVIT Munkavédelmi Biz. elnöke
HANOL ZSUZSANNA, PADOSZ fõbizalmi helyettes
MÁHLI JÁNOS, VIMÉSZ Nyugdíjas Tagozati Képviselõ
VIDA GYÖRGY, az EVDSZ NYT elnökhelyettese.
TÓTH ISTVÁN, termelési terület fõbizalmi, SZB tag, 

munkavállalói FEB tag
RÉFFI PÉTER, az ÉVISZ elnöke
NAGY ZOLTÁN, volt BESZ elnök
BAKAI LEHEL,a VIRÜSZ volt elnöke, az Egymásért-Együtt Ala-
pítvány elnöke, a Vitamin EP ellenõrzõ bizottságának tagja.
dr. KISS MIHÁLY szakszervezet-politikus, szakértõ
DIDIER BAUR   FNME-CGT elnök
JAN WILLEM GOUDRIAAN EPSU fõtitkár
MAJOR GÁBOR volt EVDSZ elnökhelyettes, 

volt EVDSZ EB elnök
Végül, de nem utolsó sorban Jubileumi emlékplakett el-
ismerésben részesült:
GÁL REZSÕ MVM DSZ elnök, MVM TSZSZ elnök, 

volt EVDSZ elnök, LIGA Társelnök

EE LL II SS MM EE RR ÉÉ SS EE KK   AA   II II ..   TTAAGG GGYY ÛÛ LL ÉÉ SS EE NN

Az elismerésben részesültek szakszervezeti tevékenységérõl részletes ismertetõ olvasható hamarosan a honlapunkon (www.vd.hu/portré).

25éves jubileumi emlékplakett díjazottak

Leköszönõ tisztségviselõk

Nem csak az tisztségviselõk részesültek elismerésben, 
hanem az EVDSZ is: Rabi Ferenc a BDSZ elnöke a szerve-
zeteink közötti 25 éves együttmûködés elismeréseként
emlékplakettet adott át az Egyesült Villamosenergia-ipari
Szakszervezeti Szövetség elnökének, dr. Szilágyi Józsefnek.
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Októberben is ülésezett az EVDSZ Szövetségi Vezetõsége

Óriási tempóban és nagy izgalommal készültünk az EVDSZ II. Taggyűlésére,
amely rendkívüli lehetőség volt az életünkben, hiszen szervezetünk most ün-
nepli alapításának 25. évfordulóját, ami egy vissza nem térő alkalom!

Dolgoztunk és elkészültek az alapszabály módosítások, a 2015. évi pénzügyi beszámoló,
a Szövetségi Vezetõségi Ülés idején is folyamatos volt a mandátumok és résztvevõk pon-
tosítása, zajlott a választások elõkészítése, kiveséztük a Felügyelõ Bizottság feladatait és
mûködési feltételeit. Megvitattunk a finanszírozási kérdéseket, elõkészítettük az elisme-
réseket, és nem utolsó sorban elfogadást nyert a Taggyûlés elé terjesztendõ cselekvési terv. 

„Az EVDSZ Cselekvési tervének célja, hogy az EVDSZ VII. Kongresszusán
elfogadott programot konkretizálja, és kijelölje az elõttünk álló feladatokat!”
(dr Szilágyi József EVDSZ elnök)

A cselekvési tervben az EVDSZ:
– támogatásáról biztosította a konföderációk egyesülési kezdemé-

nyezéseit és szándékát, hogy további lépésekkel erõsítse a kon-
föderációk közötti együttmûködést,

– korábbi elhatározásán túl feladatának tekinti, a VKSZ eredménye-
inek megõrzését és elért vívmányainak tovább javítását szolgáló
kezdeményezések megvalósítását,  

– az Állami közmûszolgáltató megjelenéséhez igazodva, erõsíteni
és szélesíteni kívánja képviseleti és érdekvédelmi feladatait,

– a 2016. évi ágazati bér-, és szociális megállapodások megkötésé-
nél, kiemelt feladatának tekinti a foglakoztatás biztonságának elõ-
segítését,

– az ágazatok (BDSZ, VKDSZ, VDSZ és az EVDSZ között) létre jött,
írásban rögzített laza együttmûködést, szélesíteni kívánja más
szolgáltatói ágazatok irányában, mint a telekommunikáció, a hul-
ladékgazdálkodás és a Fõtáv szakszervezet,

– a szakszervezeti tagságának széleskörû bevonása mellett (MERT
EZ CSAK VELED EGYÜTT MEGY), további lépéseket kíván ten-
ni a Munkavállalókat sújtó:

a foglalkoztatáspolitikai kérdések megoldása (Mt.),
a sztrájktörvény megváltoztatása,
és a rugalmas nyugdíjrendszer átalakítása érdekében.

Tagjaink érdekében, zajlanak a tárgyalások egy Kollektív jogvédelmi és mun-
kavállalói felelõsségbiztosítás megkötése érdekében, mert aki szakszerveze-
ti tag az megérdemli!

Cafetéria másképp c. elõadások keretében, megvitattuk a jövõ cafetéria lehetõsége-
it: az elektronikus utalványok szerepét – a számítógép használat lehetõségeinek új mó-
dozatait. Napirenden tartottuk a VKSZ támogatások elmaradásának ügyét, számba vet-
tük a VÁPB aktualitásait, (levél - Dr. Aradszki András Energetikáért Felelõs Államtitkár-
nak), végleges elfogadásra javasoljuk a munkáltatói oldal számára az hoc Munkavédel-
mi Bizottság által magyarított EU politikai állásfoglalását. Megismertük és megvitattuk
a napi aktualitásokat (pl.: PADOSZ KSZB határozatát - Dekoten Kft.: kollektív szerzõ-
dés felmondásának ügyei és a Vértesi Erõmû Zrt. – csoportos létszámleépítése). Érté-
keltük és áttekintettük a Nemzetközi és Ágazati szakszervezeti ügyeket.

2015. október 27-én az SZV találkozott Gaskó Istvánnal a LIGA Szakszervezetek el-
nökével, aki tájékoztatást adott a LIGA-val kapcsolatos aktualitásokról:
– a LIGA-t ért támadásokról és a VDSZSZ-en belül kialakult vitákról,
– bemutatásra került a LIGA Szakszervezetek 1,6 milliárdos projekt és a Jogpont meg-

valósulása, az ellenõrzések pozitív lezárása,
– a LIGA megkapta – a közte és az állam közötti megállapodás értelmében – a 200 mil-

lió Ft-os állami támogatást (az EVDSZ által nyújtott hitel – melynek célja volt az idõ-
szakos likviditási gondok megoldása – visszafizetésre került).

– a LIGA kb. 1,5 milliárd Ft értékben újra jó eséllyel pályázik.
Tájékoztatójában kitért a LIGA Szakszervezetek érdekvédelmi munkájára: a 
kormányzati konzultáció kezdeményezésre az Mt. módosításáról, a sztrájktörvény

vizsgálatáról és a korkedvezményes, korengedményes nyugdíj megszüntetése okán
felmerülõ kompenzációs lehetõségek áttekintésérõl. Sajnos érdemi tárgyalások mind-
eddig nem zajlotta említett témák vonatkozásában (munkabizottságok alakultak és a
munkát is elvégezték, de ezekre a tárgyalásokra érdemben – a munkáltatók és a kor-
mány passzivitása miatt – eddig még nem került sor).

Szó esett még a 2016 évi bértárgyalásokról, férfiak 40 év munkaviszonyt követõ
nyugdíjba vonulásával kapcsolatos aláírásgyûjtésrõl és a népszavazási kezdeményezés-
rõl, amit az Alkotmánybíróság döntése ellehetetlenített.

Ezt követõen kérdéseket intéztek az SZV tagjai a LIGA Szakszervezetek elnökéhez,
amit – lelkes olvasóink az SZV Emlékeztetõkben hamarosan olvashatnak honlapunkon:

www.vd.hu/dokumentumok/
Az SZV jegyzõkönyv alapján a cikket írta:

Téglás József
EVDSZ elnökhelyettes

Csökkentse havi 
mobilszámláját!

Minden telefonálási szokásra 
és igényre megoldást nyújtunk. 
Cégeknek, magánszemélyeknek
egyaránt!

Kedvezményes mobiltarifákat biztosítunk 
az EVDSZ tagok és családtagjaik számára
Amit biztosítunk: 

● Korlátlan belföldi tarifacsomag mellett alacsony
havidíjú, másodperc alapú tarifa.

● Akár személyes jelenlét nélküli gyors ügyintézés.
● A meglévõ számai bármely szolgáltatótól ingye-

nesen BEHOZHATÓAK.
● Kedvezményes készülékvásárlási lehetõség.
● Csoporton belül egymás közti DÍJMENTES 

beszélgetés.

Érdeklõdjön ügyfélszolgálatunknál!!!

Tel.: 0620/2123 456
e-mail: info@althon.hu

Althon Hungary Kft.
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Az optimista a fényt látja az alagút végen.
A pesszimista a sötétséget.”

A csoportos létszámcsökkentés kondícióit rögzítõ helyi
szintû megállapodás megkötésre került, amely szól: 
A kiválasztási szempontokról, a szabályozási környezet-
rõl (Munka Törvénykönyve, a Villamosenergia-ipari Ágazati Kollek-
tív Szerzõdés, az MVM Társaságcsoport és a Társaságnál érvényes
Kollektív Szerzõdés szabályainak alkalmazásával), a humánus
megoldások alkalmazásáról. A Humán Iroda felállításá-
ról, szolgáltatásairól, a felmondás során alkalmazandó
munkavégzési kötelezettségrõl, a munkaviszony közös
megegyezéssel történõ megszüntetésének feltételeirõl. A
Létszám Bizottság felállításáról és mûködésérõl, munka-
viszonyból származó, a munkavállalói kötelezettségek
teljesítésérõl, a nyugállományba vonulókról és a védett-
ségrõl.

Célegyenesben vannak az MVM Csoportszintû szabályo-
zásokról szóló egyeztetések: az átképzési, áttelepülési
és újrakezdési támogatásokról - a rendelkezési ál-
lományról és az MVM társaságcsoporton belüli el-
helyezkedés elõsegítésérõl.
További egyeztetésekre van szükség: az alapítványi tá-
mogatásról, a „c” tarifa megváltásról, a tevékenység kiszer-
vezés során történõ visszafoglalkoztatás lehetõségérõl,
az Erõmûfejlesztõ Kft-rõl és az OVIT csoportos létszám-
leépítés csúszásának okairól.

Tájékoztatás a Munkavállalóknak
A munkabérükbõl levont szakszervezeti tagdíj a sze-

mélyi jövedelemadó szempontjából adóalap csökkentõ
tétel. Munkaviszony megszûnése esetén a felmentési

idõre fizetett távolléti díj összegébõl és a vég-
kielégítés összegébõl szakszervezeti tagdíj

nem kerül levonásra.

Egyben tájékoztatunk minden DUVISZ
szakszervezeti tagunkat, hogy
– Már december elején „élesítjük” a tag-

kártyákat, hogy a távozó kollégák 2016-
ban is igényelni tudják az EVDSZ és a LIGA
által biztosított szolgáltatásokat.

– Tagjainknak, biztosítani kívánjuk a kará-
csonyi vásárlási utalványokat és a távozó kol-
légáinknak (tagjainknak), egy kis emléket
kívánunk átadni az összetartozás jegyében.

– A felmondásokkal összefüggésben, bizto-
sítjuk a munkajogi és ügyvédi tanács-

adás ingyenességét, ha szükséges a jogi védelmet.
– Egyeztetéseket folytatunk az MVM-nél, melynek

célja, hogy az esetleges felvételek során, részesítsék
elõnyben kollégáinkat az MVM társaságcsoport tag-
vállalatainál.

– Kezdeményezzük a lakóterületünk vonzáskör-
zetében található munkáltatóknál, hogy adjanak le-
hetõséget munkatársaink számára a képzések és mun-
kahelyi felvételek során.

– Tárgyalunk az átképzési és újrakezdési támoga-
tásokról.

– Bevezettük a támogató tagsági jogviszonyt, ami
a minimálbér 1%-a. Ezzel is elõsegítve a kapcsolat tar-
tást, és további összefogás lehetõségét.

Kezdeményezéssel élünk a törvényi feltételek
módosítása érdekében – kérve, hogy a munkáju-

kat elvesztõ emberek érdekében – szüntessék meg
a végkielégítésekre kivetett 75%-os különadót.
Ma Magyarországon nincs olyan ember, aki ne érte-

ne egyet velünk! Akkor miért nem teszik…???

EGYÜTT ERÕSEBBEK VAGYUNK!
DUVISZ

Konzerválás után – Bezárás vagy VérteSTART???
Üzemi mûködés szüneteltetése

Ami ránk vár
2016. január 1-tõl a termelési és villamos-energia termelõi engedély szüneteltetése, tevékenység
és táv-hõtermelés megszûnése, és a villamos-energia kereskedelmi tevékenység felfüggesztése!

Pinczés Ernõ beszámolói alapján
szerkesztette: Téglás József

Szakszervezeteink részt vesznek a nemzetközi szintû a
Klíma (COP21) Konferencia Elõkészítésében, melynek
célja „közös álláspont elfogadása” és annak képviselete Pá-
rizsban! 

A nemzetközi konferenciákon elhangzott hozzászólá-
sokból idézünk, Pinczés Ernõ jóvoltából: A környezteti
hõmérséklet 2°C - kal történõ csökkentése a cél. A „Just
Transition” jelmondat a mi nyelvünkre vonatkoztatva azt
jelenti, hogy egy „irányzott átmenet” szükséges. Munka-
helyek teremtése szükséges a bezárt bányák után. Zöld
ágazatokat elõnyben kell részesíteni. Szegény és gazdag
országok között óriási különbségek vannak a környezet-
védelem területén. Elektromos autókra, közúti szállítás

megreformálására van szükség. Fontos a vállalatok társa-
dalmi felelõsségvállalása. A megtakarított pénzeket kép-
zésekre, oktatásokra kell fordítani. Iszonyatos környe-
zetszennyezések vannak a tengereken, ipari területeken.

Az esõerdõk mérete csökken.
Az üzemanyag kitermelést
egyensúlyba kell tenni a fel-
használással. A Green Peace
Fülöp-szigeti jelmondata: „Ho-
gyan éljük túl”. Párbeszéd kell.
Tudatosítani kell az emberisé-
get a fennálló veszélyrõl. A
szakszervezeteknek három fõ
céljuk van: 1. Ambíciót feléb-
reszteni. 2. Pénzügyi támoga-
tást teremteni. 3. Igazságos át-
menet.

A kis- és középvállalkozások
egyre nagyobb szerepet kap-
nak, s ott nem biztos, hogy a
kollektív szerzõdések garanci-
ái teljesülnek. Az álláspontba
bele kell vennünk az alacsony
CO kibocsájtást. 

EPSU Szociális
Párbeszéd ülése -

Brüsszel
Napjainkban változás van az elektromos rendszerek-

ben. A piac a hosszú távú szerzõdésekrõl a rövid távú
szerzõdésekre áll át lassan. Az üzemeltetés területén lét-
rejöttek a DSO - k. Probléma, hogy hétvégén túl sok a
megtermelt áram mennyisége. Ezért negatívak a hétvé-
gi árak. Hátrányos negatív kihatással vannak a termelõk-
re. Valós idejû mûködést akarnak elérni. Nehéz három
héttel elõtte megmondani, hogyan fogjuk a naperõmû-
veket kihasználni. Természetesen a határokon átívelõ ke-
reskedelem is mûködik. De megjelentek az intelligens há-
zi háztartási rendszerek. Az igényeket EU szinten kelle-
ne felmérni. Van, aki importál, van, aki exportál. Van, aki

mindkettõt teszi. Rendelkezésre állásra is fizetnek egyes
országokban. Kapacitás mechanizmust, szállítási útvo-
nalakat is optimalizálni kell. Az EU bizottsága egy konzul-
tációs folyamatot szeretne, s várják a javaslatokat. A meg-
újuló fogyasztó eléréséhez a következõk szükségesek: 1.
A szénerõmû-teheráruszállítás átvizsgálása. 2. Elõnyben
volt, aki szélgenerátort szolár cellákat telepített. 3. Elekt-
romos gépjármûvek szükségesek, mint személy, mint te-
heráru fuvarozásban. 4. A COP21 után várhatóan emisz-
szió csökkenés fog következni. 5. Hálózatok, kevesebb
kell. 6. Olaj nélküli világ. 7. Beruházások.

Azon is dolgoznunk kell, hogy az elvárások – mint kö-
telezettségek - kerüljenek beépítésre a TTIP - be. Fontos
feladat a civil szervezeteket bevonása, véleményük figye-
lembe vétele. 

Transznemzetközi vállalatok 
megállapodásai:

Marco Cilento elõadásából kiragadott gondolatok:
Juncker részt vett az ETUC kongresszuson, ahol a szo-

ciális párbeszédrõl beszélt. Lényeges, a hatékonyság mi-
att az erõforrások másutt való igénybevétele. Odamegy
a tõke, ahol olcsó a munkaerõ. A legjobb gyakorlatok át-
vitele a világszintû megállapodásokba.

Jan Willem Goudriaan:
Az igazságos átmenet elvével a szociális partnerek is

egyet értettek. A munkáltatói oldal a kvótákból megma-
radó pénzt képzésre, oktatásra költené. Párbeszéd terü-
letén fontos téma a mérnök gyakornoki, szakmunkás ta-
nulói kérdés. A fiatalok bevonása a munkába a villamos
energia területén. 

Didire Baur:
Szociális párbeszéd a gáz ágazatban. Az Engie -nek új

elnöke van. Szakszervezetek kérték, hogy legyen új gáz
ágazati szociális párbeszédülés. Az ÖRO Gas – al, valamint
a többi résztvevõvel is egyeztetni kell. Az új igazgató támo-
gatja a párbeszédet. Romániában volt egy nagy gázkonfe-
rencia, mely segítheti a párbeszéd újrafelvételét. 

Az EVDSZ részvétele az Európai Szociális Párbeszédben

Rövidhírek – Nemzetközi hírek
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Konföderációs hovatartozástól függetlenül elégeltük meg, hogy amit
a Kormány megígért, azt nem tartott be:
A Kormány vállalta:

– a VKF rendszeres mûködtetését és a felek célként határozták meg
a Munka Törvénykönyvének felülvizsgálatát és módosítását, 

– a sztrájktörvény okozta problémák áttekintését 
– a különösen nagy veszéllyel bíró munkakörökben dolgozó mun-

kavállalók helyzetének javítását szolgáló egyeztetéseket – mely-
nek vizsgálatát a korábbi szabályozások megszüntetése miatt be-
következett helyzet is indokolt.

Erre tekintettel, együtt kérjük fel a konföderációkat lépjenek közösen
annak érdekében, hogy a munkavállalóink erõfeszítése ne vesszen
kárba, és bizalma ne vesszen el. 

A konföderációktól független szakszervezeti egyeztetõ tárgyalás résztvevõi:
Bánya-, Energia- és Ipari Dolgozók Szakszervezete BDSZ, 
Egyesült Villamosenergia-ipari Dolgozók Szakszervezeti Szövetsége EVDSZ, 
Magyar Vegyipari, Energiaipari és Rokon Szakmákban Dolgozók 

Szakszervezeti Szövetsége VDSZ, 
Vízügyi Közszolgáltatási Dolgozók Szakszervezeti Szövetsége VKDSZ 

Összefogásra szövetkeztünk a közmûszolgáltatásban: a bányaipart, a gázipart,
a víziközmû-szolgáltatást és a villamosenergia-ipart képviselõ szakszervezetek-
nek feltett szándékuk, hogy megkeressük azokat a szolgáltatásban mûködõ
szakszervezeteket, akik csatlakozásukkal is erõsíteni akarják a négyek összefo-
gását és egyetértenek törekvéseikkel.

Összefogásunkat együttmûködési megállapodásban rögzítettük, amely a cikk
mellett olvasható.

FIGYELEM!
A telekommunikációs ágazatban, a hulladékszállításban és gazdálko-
dásban és a gázszolgáltatásban szervezõdtök? NEKTEK IS SZÓL!!!
Keressük azokat a közszolgáltatásban mûködõ együttmûködésben ér-
dekelt szervezeteket, akik egy hatékonyabb és erõsebb érdekérvénye-
sítést velünk együtt szeretnének felépíteni! 

Téglás József
EVDSZ Elnökhelyettes

Nem azt keressük,
ami szétválaszt, 

hanem ami összeköt
bennünket!

Visegrádi négyek, vagy csak EGYÜTTMÛKÖDÕ partnerek? Visegrádi négyek, vagy csak EGYÜTTMÛKÖDÕ partnerek? 
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Az oldalt a liganet.hu oldal alapján szerkesztette: Téglás József

Bodnár József a strasbourgi Emberi Jogok 
Európai Bíróságához fordul!

Õ volt az, aki kezdeményezéssel élt a férfiak
40 év munkaviszony utáni nyugdíjba vonulá-
sa érdekében, a szakszervezeteink és más
csatlakozó szervezetek hatalmas lendülettel
kezdték meg a népszavazás kiírását szolgáló
200 ezer aláírás összegyûjtését, mikor a finis-
ben megtudtuk, hogy az Alkotmánybíróság
(Ab) alaptörvény-ellenesnek nyilvánította 
népszavazás kezdeményezését.

Sokak szerint: sérült a népszavazáshoz való állampolgári jog! Szerinted?
Szeretnénk ismét kifejezni EVDSZ köszönetét az aláírásgyûjtés támogatói felé!

Ezt föl kell írni valahova/a kéménybe korommal?
Vámos Csaba, a Kéményseprõk 
Országos Szakszervezetének elnöke
sajtótájékoztatón jelentette be, hogy
több mint 300 kéményseprõ (a szak-
mában dolgozók 40%-a) letétbe helyez-
te a felmondását december 21-ig!
Az elmúlt években veszélyesen megnõtt
a pálya elhagyók száma (kb.: 50%), így
ma már csak 900 fõ az érintett munka-
vállalók száma, akinek elege lett a féléve tartó hitegetésbõl - tudtuk meg egy liga 
hírbõl. Szerinted is csak 900 munkavállalóról van szó?

MEGKEZDÕDTEK A BÉRTÁRGYALÁSOK
Gaskó István, a LIGA Szakszervezetek elnöke a november 
3-i sajtótájékoztatón elmondta, hogy aznap délután ül össze
a Versenyszféra és a Kormány Állandó Konzultációs Fóruma
(VKF) monitoring bizottsága a jövõ évi bértárgyalások miatt.

A LIGA ELNÖKE ARRÓL IS BESZÁMOLT, HOGY HA A TÁRGYA-
LÁSOK A MUNKAVÁLLALÓK SZÁMÁRA NEM ALAKULNAK
ELFOGADHATÓAN, AKKOR A LIGA KEZDEMÉNYEZHETI A
NYOMÁSGYAKORLÁS ESZKÖZEINEK IGÉNYBEVÉTELÉT IS.
KÉRDÉSRE VÁLASZOLVA ELMONDTA, HOGY A KONKRÉT
LÉPÉSEKRÕL A LIGA TANÁCS DÖNT MAJD."

Lezárult a LIGA Szakszervezetek 
„A munkáért!” címû projektje!
A projekt 1,6 milliárd forint támogatással valósult meg az Új Széchenyi terv keretében.
A projekt négy pillérre épült: az új Munka
törvénykönyve munkaadói és munka-
vállalói hatásvizsgálata, a kollektív 
szerzõdések kötésének elõsegítése 
tanácsadással, a munka világát érintõ
témákban a fiatalok felkészítése 
tananyaggal, és a vállalkozók képzése. A
LIGA Szakszervezetek közvetlenül az 
elsõ három pillér megvalósításáért felelt.
Többet is meg akarsz tudni? http://www.liganet.hu/page/88/art/8914/akt/1/html/
lezarult-a-liga-szakszervezetek-projektje-a-munkaert.html

Ülésezett az Európai Szociális Alap 

2015. október 22-23-án került sor Brüsszelben az 
Európai Szociális Alap Tanácsadó Bizottság soros 
ülésére, ahol a tagállamok képviselõi és a szociális
partnerek többek között a menekültválságról, az ifjúsági
garancia programokról, a programok elszámolásának
megkönnyítésérõl, és partnerségek megerõsítésérõl
cseréltek eszmét.

Tenni kell az Európai Unió erõsebb integrációjáért
A LIGA elnöke az ETUC (Európai Szakszervezeti Szövetség) tizenharmadik kongresszusán
küldöttként vett részt. A kongresszuson arról (is) beszélt, melyek azok a fõbb nehézségek,
amelyekkel hazájában a munkavállalóknak szembe kell nézniük.

Gaskó István LIGA elnöke - a konferencián elhangzottakról - újságírói kérdésre is vá-
laszolt és beszélt a fõ kihívásokról:

– a nettó 600 eurós magyar átlagbérekrõl,
– a szegénységi küszöb 80%-át alig elérõ megalázó minimálbérekrõl,
– arról, hogy emberek dolgoznak 170 eurós havi fizetésekért (pl. takarítók),
– és a 3 hónapos munkanélküli ellátás bevezetésérõl.

Szó esett még:
– a Sztrájkjog gyakorlását - esetenkénti - ellehetetlenülését szolgáló törvényrõl,
– az új Mt-ben szabályozott egyéni és kollektív jogok okozta veszteségekrõl, 

a nyugellátás rendszerének megkurtításáról,
– a nyugdíjkorhatár 65 évre történõ emelésérõl.

Gaskó István a társadalmi párbeszéd vonatkozásában azt is mondta: "Ebbõl a 
szempontból Magyarország megmaradt keleti országnak."

(Tény, hogy a jelenlegi kormány az elmúlt Öt évben, nem folytatott érdemi párbe-
szédet, a szakszervezeti konföderációkkal sem, és szinte minden intézkedését
erõbõl, az érintettek tiltakozásának figyelmen kívül hagyásával hozta meg! - tj)

Az új Ptk. miatt változtatni kell a szakszervezetei alapszabályokon!
Felhívjuk a figyelmet, hogy a szakszervezetek 2016. március 15. napját követõen már csak
az új Ptk. rendelkezéseinek megfelelõ alapszabály alapján mûködhetnek!"
(További részletek: liganet.hu-n)
Az EVDSZ, bekérte minden szervezetének alapszabályát felülvizsgálat céljából és dr. Kiss
Mihályt bízta meg azok áttekintésével és véleményezésével - segítve ezzel szervezeteinket!

A LIGA egy hosszabb távú béremelési programot szeretne

Gaskó István kifejtette: a LIGA a következõ 3, legfeljebb 4 évben olyan szintû minimál-
bér emelést szeretne, ami megszünteti a minimálbér nettó értékének közel 20 ezer
forintos lemaradását a létminimumhoz képest. A további tárgyalásokról közölte: 
a LIGA mindent megtesz annak érdekében, hogy a VKF tárgyalja a sztrájkjog problé-
más kérdéseit, a munka törvénykönyvének felülvizsgálatát és a korkedvezményes
nyugdíjra vonatkozó javaslatokat. 

Az OECD-országokban jelenleg a lakosság leggazdagabb 10 százaléka 9,6-
szer annyi jövedelemre tesz szert, mint a legszegényebb 10 százalék. 

Az 1980-as években ez az arány 7:1 volt, az 1990-es években 8:1, majd a 2000-es
években 9:1-re emelkedett - állapította meg a Gazdasági Együttmûködési és Fejlesz-
tési Szervezet (OECD) az idén májusban kiadott, Egy csónakban evezünk: avagy mi-
ért elõnyös a kisebb egyenlõtlenség mindenki számára (In It Together: Why Less
Inequality Benefits All) címû jelentésében.

Amikor az egyenlõtlenségrõl beszélünk, azonban
nemcsak a jövedelemrõl kell szót ejteni, hanem a va-
gyonról is - hívta fel a figyelmet Förster. (Michael Förster,
az OECD foglalkoztatásért, munkaerõpiacért és szociális
ügyekért felelõs igazgatóságának vezetõ elemzõje)
(Fotó: Huszti István)

A vagyon a jövedelmeknél ugyanis sokkal erõsebben koncentrált: míg a jövedelemnek
a legfelsõ decilisnél mindössze 25 százaléka, a második leggazdagabb 10 százalék-
nál 55 százaléka, az alsó 40 százaléknál pedig a jövedelem 20 százaléka koncentrá-
lódik, addig az összes vagyon fele a leggazdagabb háztartások 10 százalékánál kon-
centrálódik, másik felét szinte teljes egészében a következõ 50 százalék birtokolja,
míg a legkevésbé vagyonos 40 százalék alig több mint 3 százalékon osztozik. Sok or-
szágban - köztük Magyarországon - viszont nem lehet tudni arról, hogy milyen a va-
gyondisztribúció, miután errõl egyszerûen nincs adat - mutatott rá a kutató. (forrás:

http://www.napi.hu)

RÖVIDHÍREK

Forrás: Eurostat
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❖A visszatérítés mértéke 20%, maximum 150 ezer Ft
❖A befizetések beérkezésének határideje december 31.
❖Az adóhatóság által a Pénztárhoz átutalt adó-visszatérítést 

azonnal jóváírjuk egyéni számláján

Tisztelt Pénztártagok!
Az év vége felé közeledve engedjék meg, hogy felhívjuk szí-
ves figyelmüket a naptári évhez kötõdõ adójóváírás lehetõ-
ségére. Az önkéntes pénztári befizetés az egyik leginkább
támogatott megtakarítási forma. Az egészségpénztári meg-
takarítást is 20%-os adó-visszatérítéssel támogatja az állam.
Az adó-visszatérítés maximális mértéke 2014-tõl kezdõdõen
évi 150 000 Ft-ra emelkedett, amelyet 750 000 Ft éves
egyéni befizetéssel tud elérni. A kedvezmény igénybevétel-
ének elengedhetetlen feltétele, hogy a 2015. évben keletke-
zett jövedelme után fizetendõ személyi jövedelemadója erre
fedezetet nyújtson. Új szabály, hogy az adó-visszatérítés
számításánál már NEM kell arra figyelemmel lenni, hogy me-
lyik pénztártípusba (nyugdíj-, egészség- vagy önsegélyezõ
pénztárba) fizetett tagdíjat a pénztártag. Az új szabályozás ér-
telmében tehát egy pénztártípusba befizetett 750 ezer Ft
után is érvényesíthetõ a maximum 150 ezer Ft adókedvez-
mény. Az adó-visszatérítés csak olyan pénztárba kérhetõ,
ahová egyéni befizetés történt (több pénztárba történõ befi-
zetés esetén bármelyik pénztárba, egy pénztárba történõ
befizetés esetén abba a pénztárba, ahová Ön egyéni befize-
tést teljesített). Az adó-visszatérítés összegét a NAV – ha Ön
adóbevallásában rendelkezik errõl – pénztári egészségszám-
lájára utalja majd vissza, így ezt az összeget újból felhasznál-
hatja egészségcélú kiadásaira.

Fontos tudnivalók!

● A kedvezmények felsõ jövedelemkorlát nélkül, illetve más
adókedvezményektõl függetlenül vehetõk igénybe.

● A munkáltató által fizetett tagdíj-hozzájárulás után az adó-
visszatérítés nem érvényesíthetõ.

● Egészségpénztári, önkéntes nyugdíjpénztári, önkéntes
önsegélyezõ pénztári - együttes egyéni befizetés esetén
a maximálisan visszaigényelhetõ összeg évi 150.000 Ft.
A Pénztártag adóbevallásában rendelkezhet arról, hogy
mely pénztárba kéri a visszatérítést. A 150.000 Ft-os ösz-
szeghatárt nem lehet átlépni, abba beletartozik minden
(egészség-, nyugdíj-, önsegélyezõ) önkéntes pénztári
egyéni befizetés után járó kedvezmény, az adomány után
járó kedvezmény, a lekötés és a prevenciós szolgáltatá-
sok után járó adókedvezmény összege is.

● Az adó-visszatérítés összegét nem terheli költségle-
vonás, vagyis teljes egészében a Pénztártag szám-
lájára kerül.

● Ha Ön az egészségpénztárba kéri utalni adó-vissza-
térítését, azt azonnal, várakozási idõ nélkül felhasz-
nálhatja egészségcélú kiadásaira.

● Felhívjuk szíves figyelmüket, hogy a befizetést akkor
tudjuk az adóévben figyelembe venni, ha az átutalt
összeg a Pénztár bankszámláján a tárgyév decem-
ber 31. napjáig jóváírásra kerül!

EZÚTON KÍVÁNUNK BÉKÉS, BOLDOG
KARÁCSONYI ÜNNEPEKET ÉS EGÉSZ-

SÉGBEN GAZDAG ÚJ ESZTENDÕT!

Egyéni befizetés összege 150.000 300.000 450.000 600.000 750.000

Levonás 6.000 12.000 18.000 24.000 30.000

Adójóváírás 30.000 60.000 90.000 120.000 150.000

Felhasználható egyenleg EP számlán 174.000 348.000 522.000 696.000 870.000

Nettó hozam az alaptagdíjon felüli 
mûködési levonás figyelembe 16%
vételével (kamatadó és EHO mentes)

❖ 2015. évi adó-visszatérítési lehetõség az egyéni befizetések után

Jelenleg a multinacionális társasá-
gok tulajdonában állnak a hazai áram-
szolgáltatók (akik a kialakult gazdasági
és politikai helyzetben) nagy valószínû-
ség szerint a közeljövõben ki fognak
vonulni a hazai piacról!? Ezzel egy át-
lagos (pl. nyugat-európai) szituációban
elvileg a munkavállalóknak sok te-
endõjük és sok problémájuk nem is
lenne, de Mi, munkavállalók nem felejt-
hetjük el, hogy mindezt most,
2015/2016 táján, a mai Magyarország
gazdasági és politikai „áldásai” közepet-
te éljük meg. Ma, Magyarországon a
szociális párbeszéd hiányáról és az
érdekegyeztetés ellehetetlenítésé-
rõl beszélünk. A nálunk fejlettebbnek
mondott (és valljuk meg õszintén, az
is) demokratikus országokban, mint pl.
a skandináv országok, vagy a nyugat-
európai országokban a munkavállalók
hasonló helyzetben örömtáncot lejte-
nének. Nekünk nem sok kedvünk van
jelenleg táncolni. Sõt…. Aggodalom-
mal tölt el bennünket, hogy a rezsi-
csökkentés oltárán feláldozzák-e a
több, mint 100 éves szakmakultú-
ránkat, a magas színvonalú szolgál-
tatási rendszerünket, és az ezt biz-
tosító munkavállalókat, az Õk mun-

ka-, lét-, és anyagi biztonságát. Mert
illúzióink ne legyenek, ezek a döntések
nem szakmai érvek mentén lesznek
meghozva, hanem politikai érdekek
alapján születnek majd meg. Ezek pe-
dig mostanában a rövidtávú célokban
mutatkoznak meg. 

Az áramszolgáltatás – mint iparág –
nem értelmezhetõ rövid távú célokban
megfogalmazva. Ez a nagy múltú rend-
szer kb. 1000 milliárd forintos vagyont
képvisel. Sok évtized munkájával felépí-
tett, szakmailag európai és ezáltal világ-
szinten is magas szakmai színvonalú és
üzembiztonságú rendszer, melynek
most folyik a kivéreztetés és a „rezsi-
harc” ma már érezhetõen veszé-
lyezteti az ellátásbiztonságot. Az itt
befektetett pénzek sok év alatt, esetleg
évtizedek alatt térülnek meg. Itt nem le-
het rövid távú döntések mentén átalakí-
tani, vagy stratégiát kialakítani, esetleg
váltani. Egy jó hálózati szerelõ az iskola-
padból kikerülve, kb. 10 év múlva lesz
teljes értékû szerelõ, miközben elvégez
további 10-15 szakmai továbbképzést.
És van egy másik probléma is ezzel a
rendszerrel…. mégpedig az, hogy ez
csak rendszerszinten mûködik! Minden
pillanatban ugyanannyi villanyt kell ter-

meli, szállítani, elosztani, mint amennyit
a fogyasztók éppen fogyasztanak, mert
különben a rendszer összeomlik. 

Ezért célszerû az egészet egyben
tartani, kezelni, mûködtetni. EGY-
BEN, mert ez EGY RENDSZER! Ben-
nünket nem az foglalkoztat elsõsorban,
hogy a rezsicsökkentés, mint politikai
eszköz eléri vagy nem éri le a célját, ha-
nem az, hogy ez a változás milyen hatás-
sal lesz a villamos-energia rendszerre és
az ott dolgozókra. Az aggaszt bennün-
ket, hogy vajon meddig lehet még bün-
tetlenül pénzt kivenni a rendszerbõl.
Mert jelenleg ez történik. A multi (az õ
szempontjából teljesen jogosan és ész-
szerûen) menti a menthetõt, kiveszi a
pénzét, nem költ annyit hálózati kar-
bantartásra, nem fejleszt, leépíti, csök-
kenti a létszámot, nem fejleszti a humán
erõforrásait, mint korábban. Sok laikus
kérdezi tõlem, hogy ez miért baj, hiszen
van villany, nem? Igen van, szoktam
mondani, de olyan ez, mint amikor egy
új jó állapotú kocsinál nem megyek el
az olajcserére a szervizbe, és ráadásul
még olcsó pancsolt üzemanyagot is tan-
kolok bele. Nem történik a kocsival
semmi…. egy darabig. Csakhogy a „spó-
rolás” kocsi értékéhez képest elenyészõ

lesz, ami viszont késõbb nagyon sokba
kerülhet, mert a kocsi hamar el fog rom-
lani. Az energiatermelésben és szol-
gáltatásban sem lehet büntetlenül
kivenni a rendszerbõl a pénzt.
Szükség van a fejlesztésekre, a kar-
bantartásra, és nagy szükség van a
rendszert mûködtetõ EMBERekre,
mert nélkülük nem megy. Jelenleg
évek óta tart az elvándorlás, a létszám-
csökkentés/csökkenés, nincs szakem-
ber utánpótlás-, képzés, nevelés, és
nincs megbecsülés. Ebben a helyzet-
ben, a rezsicsökkentés egy határozott
politikai cél, mi MUNKVÁLLALÓK pe-
dig úgy érezzük – jó esetben is – csak
másodlagos szempont lehetünk! Nem
látjuk a döntések mögött azt a szakmai
hozzáértést, ami a rendszerszintû mû-
ködéshez elengedhetetlenül szükséges.
Csak nehogy úgy járjunk, mint az a bi-
zonyos gépkocsi a példában, mert ak-
kor még az unokáink is ezt a „spórolást”
fogják nyögni. 
BECSÜLJÜK MEG ezt a magas szín-
vonalú rendszerünket, és az ezt mû-
ködtetõ SZAKEMBEREKET, MERT
ma már, HA NINCS VILLANY, MIN-
DEN MEGÁLL! 

Nagy Sándor 

MMMMiiii   lllleeeesssszzzz   vvvveeee lllleeeetttteeeekkkk  ÁÁÁÁSSSSZZZZ--oooossssooookkkk????
Áramszolgáltatás: itt sem lehet büntetlenül kivenni a rendszerbõl a pénzt……
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Jogos és izgalmas kérdések…
Az Országgyûlés elõtt az önkéntes
pénztárak szabályozásával is foglal-
kozó törvénymódosítási javaslat
csomag (T/7396), amellyel az
utóbbi napokban sokat foglalkoz-
tak különbözõ sajtócikkek. A hír-
adások a várható változások közül

kiragadtak egy „szálat” és azzal összefüggésben pontatlan, fél-
reérthetõ módon fogalmazva – feleslegesen – keltettek zavart.
A cikkekben az önkéntes nyugdíjpénztári járadékfolyósítás kö-
telezõ jellegû bevezetése mellett az egyösszegû nyugdíjszolgál-
tatás esetleges megszûnése is felmerült. A jogszabályterveze-
tet olvasva egyértelmûen kiderül, hogy másról van szó….

A tervezett jogszabályi változás ugyanis a negatív hírekkel ellentétben a tagok lehe-
tõségeit bõvíti, s a hírekben ebbõl került kiragadásra és pontatlanul értelmezésre egy
olyan szolgáltatás, ami eddig is létezett: a járadékszolgáltatás. A módosítási javaslatból való-
ban kiemelhetõ az önkéntes nyugdíjpénztári szolgáltatások témája – ezen belül a járadék
szolgáltatás –, de érdemes ezt egészében megvizsgálni.

A változás lényegét összefoglalva megállapítható:
■ az egyösszegû szolgáltatás feltételei és szabályai nem változnak
■ a tagok önkéntes választási lehetõségei bõvülnek, mivel
■ új szolgáltatási módozatok is létrejönnek
■ a szolgáltatási módozatokat általában kötelezõ jelleggel kínálniuk kell a Pénztáraknak, de 
■ a különbözõ szolgáltatási formákból a tagok önállóan, szabadon választhatnak

Izgalmas témaként szerepel tehát a hírekben a járadékszolgáltatás, amely eddig is létezett
és valamilyen formáját – a nem túl számos – tagi igények szerint általában nyújtották is a pénz-
tárak (jogszabályi keretek között önkéntesen, nem pedig kötelezõ elõírás alapján).

A jövõben a járadékszabályozás röviden csak annyiban változik, hogy:

■ az 1.000 fõ taglétszám feletti pénztárak kötelezõen kínálnak majd nem életjá-
radékot, amely legalább 5 éves idõtartamú (egyes cikkírók ezt a kötelezõ jelleget
értik félre…),

■ új életjáradékot a pénztár csak biztosítótól vásárolt járadék formájában nyújthat
■ járadék csak megfontolt tagi döntés alapján folyósítható, amely azt jelenti, hogy az

igénybejelentés csak akkor lesz végleges, ha a tag a Pénztár erre vonatkozó külön
tájékoztatását megismeri és elfogadja

Talán sokkal inkább érdekesebb új lehetõség – de a törvénymódosító elõterjesztést magya-
rázó hírekben ez valamiért nem szerepel –, hogy a nyugdíjkorhatárt betöltött tagok úgy is
kérhetnek majd szolgáltatást, hogy továbbra is tagdíjat fizetõ tagok maradnak.

A várható változások tehát összességében a tagok érdekét szolgálja, a lehetõségek
bõvülnek, a választási szabadság változatlan érvényesülése mellett.

Fentek alapján megalapozatlanok azok a hírek, amely a jogszabály tervezet téves értelme-
zésén alapulnak: az egyösszegû szolgáltatás lehetõsége nem szûnik meg, szabályai
nem változnak, a járadékfolyósítás gyakorlati szabályait szándékozik rögzíteni a jogalkotó.

Adókedvezmény a Pannónia Pénztárak segítségével
Adó-visszatérítéssel tovább növelheti számláját
20%-os kedvezmény a tagi befeizetésekre
Legfeljebb évi 150 E Ft adó-visszatérítés a pénztári számlára
Befizetési határidõ: 2015. december 31.

Növelje tovább önkéntes pénztári számlája egyenlegét a tárgyév végi eseti befizetése
20%-ával, így:

➢ nyugdíjas éveiben magasabb összegû szolgáltatásra tarthat igényt
➢ többet fordíthat egészsége védelmére
➢ speciális élethelyzetekre elõre takarékoskodhat

Pannónia Nyugdíjpénztár
UniCredit Banknál vezetett tagdíjszámla: 10918001-00000129-05831007

Pannónia Önsegélyezõ Pénztár
UniCredit Banknál vezetett tagdíjszámla: 10918001-00000003-09321004

Pannónia Egészségpénztár
OTP Banknál vezetett tagdíjszámla: 1794008-20520751-00000000

Egyéni tagdíj banki utalással történõ befizetése esetén a pontos azonosítás érdekében szí-
veskedjen feltüntetni az adóazonosító jelét vagy pénztári azonosítóját és az egyéni tagdíjbe-
fizetés jogcímet!

Ajándéksorolás a Nyugdíjpénztárban
2015. november 6-ától akciót hirdettünk az adókedvezmény maxi-
mális értékét kihasználó tagjaink között, amelynek keretében érté-
kes ajándékokat sorsolunk ki a legalább 750.000 Ft egyéni tagdíj-
befizetést teljesítõ tagjaink között. (Részletek: a Nyugdíjpénztár
honlapján megtekinthetõ „Megtakarítás növelõ akció Szabályzat”
dokumentumban.)

A „Megtakarítás növelõ” akciónkban részt vesz minden olyan pénztártagunk, aki 2015. ja-
nuár 1. és 2015. december 31. között legalább 750.000 Ft egyéni tagdíjbefizetést
teljesít. Az akcióban tehát az egész éves befizetést figyelembe vesszük, nem csak az év vé-
gi befizetést!
Az akcióban az alábbi ajándékokat sorsoljuk ki: 

■ 1 db 75 ezer forint értékû wellness szálloda utalványt, továbbá
■ 1 db 50 ezer forint értékû wellness szálloda utalványt, továbbá
■ 10 db 5 e Ft értékû könyvutalványt

Pannónia Pénztárak

Év végi 
kalkuláció!

Pannónia Pénztárak hírei

Az útidő rejtelmei
A fõ kérdés az, minek minõsül az útidõ, a lakóhely és az
ügyfelek közötti, a munkanap elején és végén utazással
töltött idõ azon munkavállalók esetében, akik nem ren-
delkeznek állandó munkavégzési hellyel, azonban napon-
ta kell lakóhelyüktõl a vállalkozás naponta eltérõ ügyfe-
léhez és esetenként különbözõ másik ügyféltõl a lakóhe-
lyére utaznia? Ez az idõ munkaidõnek vagy pihenõidõ-
nek minõsül-e?

Ezzel kapcsolatosan a luxemburgi székhelyû Európai
Unió Bírósága ítéletet hozott, mely szerint az állandó
vagy szokásos munkavégzési hellyel nem rendelkezõ
munkavállalók esetében munkaidõnek minõsül az az idõ,
amit a munkavállalók a lakóhelyük, valamint a munkálta-
tók által kijelölt elsõ és utolsó ügyfél között mindennapos
utazással töltenek.

Az ítélet tartalmának értelmezése, a magyarországi ér-
vényesíthetõség lehetõségének számbavétele érdekében
az EVDSZ irodájában 2015. november 12-én egyeztetés-
re került sor a hálózati társaságok szakszervezeti vezetõ-

inek részvételével. Az egyeztetésben résztvevõk az útidõ-
vel kapcsolatosan az alábbi megállapításokat tették:

1. A bírósági ítélet alapját képezõ európai irányelvek
érvényesek a magyarországi társaságokra és munkavál-
lalókra is.

2. Bírósági ítélet alapját képezõ tényállás analóg alkal-
mazható a Magyarországon mûködõ hálózati társaságokra.

3. Az ezen társaságnál alkalmazott gyakorlat abban tér
el az ítéletben megfogalmazottaktól, hogy szerelõpár ese-

tén a munkaidõ csak akkor kezdõdik, ha már mindkét sz-
erelõpár bejelentkezett, azaz amikor a gépkocsit vezetõ
szerelõ felveszi a kollégáját.

A munkaidõ vége minden hálózati társaságnál – az íté-
letben megfogalmazottól eltérõen – az utolsó munkavég-
zési helyrõl való távozás idõpontja.

4. A szabályozás természetesen eltér a telephelyrõl va-
ló indulás és érkezés esetén, ebben az esetben egyértel-
mû a munkaidõ kezdetének és végének idõpontja.

5. Egyes társaságok, döntõen a munkanapok elején
felmerülõ útidõ munkaidõnek nem tekintett részét kü-
lönbözõ mértékben díjazzák, ugyanakkor a munkaidõ vé-
gén jelentkezõ útidõ semmilyen díjazásban nem részesül.

6. Az útidõnek az EU bírósági ítélet szerinti elfogadta-
tása társaságonként történhet, amihez az EVDSZ min-
den segítséget megad.

Reméljük, a munkáltatók fogadó készek lesznek a sza-
bályozások megváltoztatására, hiszen az EU-s bírósági íté-
let tükrében valószínûsíthetõ, hogy az ezen témában kez-
deményezett jogi vitákat az Európai Unió Bírósága hason-
ló módon fogja megítélni.
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A Mátra lábánál mintegy 6,5 milliárd forintos rá-
fordítással megépült és 2015. október 14-én át-
adásra került Magyarország legnagyobb: 16 me-
gawattos (MW) teljesítményű fotovoltaikus erő-
műve. A fejlesztéssel Közép-Európa legnagyobb
kapcsolt szén- és megújuló-energia erőműve jött
létre. A Mátrai Erőmű ZRt. területén, az Őzse-völ-
gyi zagytározó sík felületén 30 hektáron kialakí-
tott szolár mezőn helyezték el a napelemeket.

A Mátrai Erõmû napenergiát felhasználó egysége szakít a
hagyományos fosszilis energiaforrásokkal, csökkentve ez-
zel a légkörbe jutó káros terhelést, elõsegítve a költségha-
tékonyságot, a gazdasági kapcsolatok fejlõdését és a
hazai megújuló villamosenergia-ipar fellendülését.
Az innen nyert energiát a meglévõ távvezeték-háló-
zatba táplálják be, ezzel egy kisebb város, mintegy
négyezer háztartást képesek ellátni zöldenergiával.

A felerészt az erõmû által biztosított forrásból, fe-
lerészt pedig fejlesztési adókedvezmény igénybevé-
telével megvalósult beruházás mintegy 24 ezer ton-
nával csökkenti a magyarországi széndioxid-kiboc-
sájtást. 

A projekt elõkészítése 2013 elején kezdõdött. A
szükséges dokumentumok megszerzése után elin-
dultak a közbeszerzési eljárások, és a mátrai naperõ-
mû alapkövének letételével 2015. június 1-jén hivata-
losan is kezdetét vette az erõmû építése.

A 16 megawattos naperõmû kategóriájában a
legnagyobb hazánkban: 72 480 darab, egyenként
255 watt névleges teljesítményû polikristályos

napelembõl áll. A naperõmû a Nap fotovillamos energiá-
ját használja fel, és a napelemek kis cellái azok, amelyek azt
egyenárammá alakítják. A napelemtáblákból kialakított so-
rok között a területen tíz konténer, egy gyûjtõ kapcsolóál-
lomás és egy mérnökállomás kerül elhelyezésre. Az egyes
konténerek két darab invertert és egy darab száraz transz-
formátort tartalmaznak. A naperõmûvet 0,8 megawattos
hálózati inverterek alkalmazásával építették ki. Ezek felada-
ta, hogy a napelemekbõl nyert egyenáramú energiát vál-
takozó árammá alakítsák. A naperõmû által megtermelt
villamos energia 6 kilovoltos földkábel segítségével jut be
a meglévõ erõmû újracserélt indító transzformátorához, és
onnan a meglévõ 120 kilovoltos távvezetéken jut ki a
MAVIR detki alállomására.

Az új erõmû – a leegyszerûsített energiatermelés mellett
– költséghatékony, és elsõsorban környezetbarát. Nem bo-
csát ki szén-dioxidot, és a primer energiaforrásért – amibõl
a villamos energiát elõállítják – sem kell megküzdeni, hiszen
a napfény a napelem modulokkal könnyen begyûjthetõ,
korlátlan mennyiségben áll rendelkezésre. A napelemek
gyakorlatilag hajnaltól kora estig mûködnek a napos idõ-
szakban. A napelem élettartama hosszabb, mint a megtérü-
lés ideje. Huszonöt év múlva a gyártók nyolcvan százalékos
energialeadást garantálnak. Az újonnan épült naperõmû fel-
ügyeletéhez csupán csak hat emberre lesz szükség. 

A beruházást az erõmû 50%-ban saját erõs finanszírozás-
ból, 50%-ban pedig fejlesztési adókedvezmény igénybevé-
telével valósította meg, amelyhez a Nemzetgazdasági Mi-
nisztérium 2014-ben adta meg hozzájárulását. A beruházás
teljes bekerülési költsége több mint 6,5 milliárd forint volt.

A naperõmû-beruházás több szempontból is kiemelt
jelentõséggel bír: a megújuló energiaforrások alkalmazá-
sával hazánk magas energiahordozó-import - függõsége
csökkenthetõ, illetve hozzájárul a megújuló energiaforrás-
ból származó villamosenergia-termelés részarányának tel-
jesítéséhez; a környezeti fenntarthatóság és klímavédelem
tekintetében pedig mintegy 24 ezer tonnával csökkenti a
hazai CO2-kibocsátást. 

"Maradni fogunk, és a magyar energiagazdaság minden
szereplõjével közösen fogjuk alakítani a magyarországi
energiagazdálkodás jövõjét" - jelentette ki Marie-Theres
Thiell, a részvénytársaság felügyelõbizottságának elnöke az
átadáskor, utalva arra, hogy az RWE éppen húsz esztende-
je van jelen Magyarországon. Hangsúlyozta, hogy ma büsz-
kék erre az RWE-csoporton belül is egyedülálló létesít-
ményre. Az elnök asszony kiemelte Valaska József, a társa-
ság korábbi elnöke kiemelkedõ szerepét a beruházás meg-
valósításában, mondván, az õ kitartása kellett ahhoz, hogy
sikerüljön meggyõzni az RWE-t a fotovoltaikus erõmû lét-
jogosultságáról.

Bernhard Lüschper, az igazgatóság elnöke köszöntõjé-
ben arról beszélt: a naperõmû teljesítménye a Mátrai
Erõmû beépített teljesítményéhez képest jóval kisebb,
ám jelentõsége mégis nagy, hiszen "a gondolatváltás
idõszakát éli" az energia-ipar, s Közép-Kelet Európa leg-
nagyobb fotovoltaikus erõmûve ennek ékes - megva-
lósult - példája.

A projekt létrejötte magyar, osztrák és román kon-
zorcium együttmûködésén alapult. A naperõmû szál-
lítója a Wire-Vill Kft. – IBC Solar GmbH – Energobit
S.A. magyar–osztrák–román vállalkozás volt. A hálóza-
ti csatlakoztatáshoz szükséges 6/120 kV-os transzfor-
mátorokat a CG Electric Systems Hungary Zrt. (koráb-
bi nevén a Ganz Villamossági Mûvek) szállította.

A naperõmû határidõre és sikeresen teljesítette a
próbaüzemét, és az õszi körülményeknek megfelelõ
alacsonyabb besugárzás ellenére a hálózatra adott tel-
jesítmény meghaladta a 15,6 MW-ot.

Mátrai Erõmû ZRt.-tõl kapott tájékoztató

Az MVM TSZSZ 2015. november 25-én be-
jelentette a munkaügyi konfliktust egy
hónap óta húzódó munkaügyi vitában.

2015. november 26-án az MVM TSZSZ
elnöke, Gál Rezsõ levelet kapott Csiba
Péter MVM Zrt. elnök-vezérigazgató úr-
tól. A levélben tájékoztatást adott arról,
hogy a munkabéke fenntartása érde-
kében "haladéktalanul intézkedik a
2015. évi prémiumok kitûzése érdeké-
ben szükséges lépések megtételérõl,
majd a prémium elõlegek és teljesít-
ményösztönzõk kifizetésérõl."

Válaszlevelében Gál Rezsõ bejelentet-
te, hogy ezzel a munkaügyi konfliktust
a szakszervezet megoldottnak tekinti.

Ennek a pár napon belül lezajló levélvál-
tásnak azonban jóval hosszasabb, hóna-
pokra visszanyúló elõzményei voltak:

Az MVM Társaságcsoporti Szakszerve-
zeti Szövetség (MVM TSZSZ) az MVM Ér-
dekegyeztetõ és Konzultációs Fórumon

(ÉKF) több tárgyalási forduló
után csoportszintû bérmegálla-
podást kötött az ÉKF szintjén
2015. március 19-én. Ezt követõ-
en az MVM DSZ az MVM ZRt-vel
a 2015 évi bér- és szociális kérdé-
sekrõl kötött megállapodást
2015. április 19-én.

Ez után információ érkezett arról, hogy
a prémiumok, mozgóbérelemek kifizeté-
se kapcsán az MNV ZRt. "további intézke-
désig kifizetési tilalmat" rendelt el.

Ez a tilalom sérti az egyéni munkaszer-
zõdéseket, illetve a kollektív szerzõdéseket
ezért e témában az EVDSZ kezdeményezé-
sére 2015. június 2-án a LIGA elnöke leve-
let írt az illetékes miniszternek.

A levelet követõen egyes, az MVM TSZSZ-
hez tartozó szakszervezetek jelzés értékkel
pereket indítottak a ki nem fizetett prémi-
umok, mozgóbérek miatt. A perek hatásá-
ra az érintett cégeknél a kifizetés megtör-
tént, s vezetõi ígéretet kaptunk arra, hogy

rövidesen a többi társaságnál e
kérdés megoldódik.

Tekintettel arra, hogy a LIGA
elnökének levélére válasz nem ér-
kezett, s a probléma nem oldódott
meg, 2015 augusztus 4-én újabb
levél került megírásra az illetékes

miniszternek melynek az aláírója az MVM
TSZSZ elnöke volt.

Értelemszerûen több alkalommal az ille-
tékes tárgyalási fórumon, az ÉKF-en felve-
tettük a problémát, kérve a munkáltató in-
tézkedését.

Tekintettel arra, hogy megoldás tovább-
ra sem körvonalazódott az MVM TSZSZ el-
nöke 2015 november 19-én immár közvet-
lenül az MVM Zrt. elnök-vezérigazgatójá-
hoz fordult, bejelentve a munkaügyi konf-
liktust. A levél kézhezvételét követõ szemé-
lyes tárgyalás eredményt nem hozott, ezért
az MVM TSZSZ elnöke 2015. november 23-
án ismét levélben fordult kéréssel az illeté-
kes Miniszterhez, jelezve, ha megoldás nem

születik, a szakszervezet érdekérvényesítõ
lépéseket fog tenni.

Ezzel egyidejûleg, szintén 2015. november
23-án az MVM DSZ egy ügyvédet bízott meg
azzal, hogy keresetlevelet nyújtson be a Fõvá-
rosi Közigazgatási és Munkaügyi Bíróságnak.
E témakörben tájékoztató levelet küldünk
Csiba Péter MVM Zrt. elnök-vezérigazgató úr-
nak. Tájékoztatást kaptunk az MVM vezetésé-
tõl, hogy a 2015. november 27-i ÉKF ülésen
tárgyalunk munkaügyi egyeztetõ bizottság
felállításáról a kialakult munkaügyi konflik-
tus okán, továbbá válaszlevelet kaptunk az ál-
talunk megkeresett Nemzetgazdasági Minisz-
térium (NGM) Munkaerõpiaci Fõosztályá-
nak fõosztályvezetõjétõl.

Mindezek tükrében egy újabb levelet ír-
tunk Csiba úrnak, melynek mellékletei a
Fõvárosi Közigazgatási és Munkaügyi Bí-
róságnak írt keresetlevél, és a NGM fõosz-
tályvezetõjének megkeresése. 

Bízunk a kifizetésben, várjuk a további
fejleményeket, s ha valami érdemleges ese-
mény történik, hírt adunk.
A teljes levélváltás megtalálható a vd.hu-
n az MVM TSZSZ alhonlapján.

Gál Rezsõ

Megoldódott a munkaügyi konfliktus
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Tisztelt Tagkártya-tulajdonos!  
Ön már 1065 helyen használhatja EDC logós kártyáját.

Használja ki Ön is 
a Tagkártya nyújtotta elõnyöket!

Kedvezmények 
a Facebookon is!

Kedvezményes vásárlási le-
hetõség a Praktiker vala-
mennyi magyarországi áru-
házában az EVDSZ részére.
A partnercéges kedvez-
ményprogram keretében az
alábbi napokon 10%-os ked-
vezménnyel tudnak áruhá-
zainkban vásárolni:

Szeretettel várjuk Önöket áruházainkban! A 10 % kedvezmény nem
vonatkozik az élelmiszerre, a kiárusításban, illetve az akciós termékekre.

December 17–18–19.
2016. január 7–8–9.

február 4–5–6.



A Schneider Electric Szakszervezet
Nyugdíjasai 2015 szeptember 23-án ki-
ránduláson vettek részt Herend és Sü-
meg úti céllal. A kirándulás szervezése
két helyszínen folyt, a Schneider Elec-
tric Hungária Zrt. budapesti nyugdíja-
sai és a Schneider Electric Zeg Gyár
berendezés szerelõ nyugdíjasai köré-
ben.  Külön élményt jelentett a találko-
zás, egymás üdvözlése Herenden. 50
fõs csapatunk elõször az 1826-ban ala-
pított, az ország leghíresebb porce-
lángyárával, a Herendi Porcelánmanu-
faktúrával ismerkedett meg. Betekint-
hettünk a kulisszák mögé. Egy mozi-
film vetítése után láthattuk a korongo-
sok és a porcelánfestõk élõ munkáját,
egy szakképzett idegenvezetõ segítsé-
gével megismerkedhettünk a porce-
lánkészítés rejtelmeivel. 

Utunk a világ legnagyobb Herendi-
kincsestárába a Herendi Porcelánmû-
vészeti Múzeumba vezetett. Az ezer
színben csillogó, tündöklõ porcelán-
tárgyak megismerése sokunkat ejtett
ámulatba. Két vállalkozó szellemû tár-
sunk bekapcsolódott a múzeum - Tit-
kok felfedezõje Önre vár! - kincskere-
sõ játékába.  A sikeres megfejtésért he-
rendi mintás könyvjelzõ járt.

Herendi látogatásunkat a bensõsé-
ges, meghitt hangulatú Apicius Étte-
rem és Kávéházban zártuk, ahol a nap

fénypontjaként herendi porcelán csé-
szébõl kortyolhattuk kávéinkat. 

Egyik ámulatból a másikba estünk,
amikor Sümeghez közeledve megpil-
lantottuk az õszi aranyló napsütésben
pompázó, méltóságteljesen magasodó
Sümegi Várat. A vár (legrégibb része az
1260-as években épült) már messzirõl
csábított szépségével, bátorított ben-
nünk, hogy gyalogosan vagy vár taxi-
val, de mindenképpen látnunk kell az

óriási tornyokat, a várfalak által évszá-
zadok óta rejtegetett belsõ termeket. A
várudvarban állva a látvány igazi idõ-

utazással ért fel. A jutalom sem maradt
el, gyönyörû táj, csodálatos panoráma
tárult elénk minden égtáj irányában.

Idõutazásunk tovább folytatódott,
megtekintettük a Történelmi lovasjá-
tékok címû elõadást. Az elõadás kis íze-
lítõt adott a középkorban ismert lova-
gi tornákból. Így láthattunk ügyességi
fegyverbemutatót gyalogosan és lo-
von,  lovas- és gyalogos bajvívást kar-
dokkal, pajzsokkal, buzogánnyal. A sze-

replõk korabeli jelmezt
viseltek. A mûsor színvo-
nalát a zenei aláfestés nö-
velte. Záró programként
a Középkori lakomával
csillapíthattuk éhségün-
ket, amelynek menüje
pogácsa, középkori le-
ves, kemencében sült li-
bacomb, egészben sült
burgonya, kukoricapró-
sza, házi káposztasaláta,
gyümölcsös pite, fehér-
és vörösbor volt. A bõsé-
ges vacsora után kelle-
mesen elfáradva, élmé-
nyekkel telve köszön-
tünk el egymástól. 

Viszontlátásra a jövõ
évben!

Vidovicsné 
Bene Erzsébet

2015. szeptember-október 15

2015. október 21-én a Mercedes-Benz Manufacturing
Hungary Kft. kecskeméti gyárába szervezett látogatást
az EVDSZ Ifjúsági Tagozata. Már a meghirdetés elsõ
napján túljelentkezés volt minden tagszakszervezet-
nél, de a gyár biztonsági elõírásai miatt csak 40 fõvel
tudtunk részt venni. A programon részt vettek a
DÉMÁSZ, E.ON, ELMÛ, ÉMÁSZ, MAVIR, Mátrai Erõmû
és a Tatbányai Erõmû szakszervezeteinek tagjai.

A gyárlátogatás során testközelbõl nézhettük meg,
hogyan születik a Mercedes-Benz CLA- és a B-osztály,

valamint a 2015-ös évben piacra kerülõ harmadik mo-
delljük, a CLA Shooting Brake.

Csoportunk különösen szerencsés volt, hiszen lát-
hattuk a ritkaság számba esõ, matt szürke Mercedest
és a tesztpályán elsõ hosszabb útját megtevõ CLA 45
AMG-t. A látogatás során nem csak az autók gyártásá-
ról, de a munkavállalóknak járó extra juttatásokról is
szó esett, mint például a menyasszonyi autóról és a ha-
vonta kisorsolásra kerülõ, 6 nap idõtartamra szóló
tesztvezetésrõl, melynek egyetlen feltétele, hogy 1500

km-t levezessen vele a nyertes, akár külföldön is. A két
órás ottlétünk alatt mindenki jól érezte magát, a visz-
szajelzések pozitívak voltak. 

A VIFI vezetõsége úgy döntött, hogy a túljelentke-
zésre és a sikerességre való tekintettel 2016 év tavaszá-
ra is szervez egy 40 fõs gyárlátogatást. A pontos dátum-
ról az Ifjúsági tagozati képviselõtõl kaphattok tájékoz-
tatást, illetve a Forró Drótban is figyeljétek a meghí-
vót. 

Deák Dóra

VVIIFFII   
HHHHÍÍÍÍ RRRR EEEE KKKK

LLLLááááttttooooggggaaaattttáááássss   aaaa   kkkkeeeeccccsssskkkkeeeemmmméééétttt iiii
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Õszi kirándulás -  Herend és Sümeg
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Nem akarok a Taggyûlés napirend 
szerinti, eléggé szoros és sokrétû 
munkájával foglalkozni, hiszen ennek
tudósítása a Forró Drót-ban megjele-
nik. Remek szervezést tapasztaltunk,
és gyönyörû helyszínt is hozzá! 

Visegrád a találkozók történelmi színhe-
lye, egy kicsit visszautalt a múltra. Mi is az
ország minden részébõl, az EVDSZ 
tagszervezetei küldötteiként találkozóra,
és ezen belül is közös szakszervezeti 
munkára gyûltünk össze. Kiemelt cél az
iparág szakszervezetének a VDSZSZ 
(késõbb EVDSZ) megalakulásának 
25 éves jubileumi megünneplése, 
valamint a VKSZ megkötésének 20 éves
évfordulójának megemlékezése volt.

A taggyûlés munkáját nem részletezve,
örömmel jelenthetem, hogy kb. 15 nyug-
díjas tagunk is részt vett a gyûlésen. Ezen
belül az EVDSZ Nyugdíjas Tagozat elnök
asszonya és elnökhelyettese, valamint
több tagja is jelen voltak.

Nem is vártuk, ezért örömteli megle-
petés volt a tagozat több tagjának, köztük
e sorok írójának, jubileumi kitüntetése!

Rendkívül jól esett, és jó érzéssel töltött el
mindnyájunkat az a tisztelet és a megbe-
csülés, amivel a gyönyörû plakett és 
oklevél részünkre - nyugdíjasok részére -
átadásra került. Megható pillanatok 
voltak, és soha nem felejtjük el a felénk
irányuló szeretetet!

E jelekbõl láthatjuk, hogy életünk 
folyamán a különbözõ helyeken 
végzett szakszervezeti munkánk nem
volt hiábavaló! Biztos, hogy a jövõben
is teljes „erõbedobással” a Szervezet
támogatását fogjuk, nyugdíjas tagként
mûvelni.

A megbecsülésért köszönetünket 
fejezzük ki a küldõ tag szervezeteknek, és
az EVDSZ vezetõségének egyaránt.

Paks, 2015. november 19.
Vida György

elnökhelyettes
EVDSZ Nyugdíjas Tagozat 

2015. október 15.
Az EVDSZ tagszervezeteinek nyugdíjas tagozatve-
zetõi a fenti napon 10 órára egybegyûltek, hogy a
tárgyévi II. féléves ülésüket lefolytassák. A meghí-
vottak közül ketten jelezték, hogy távol maradnak,
a többiek megjelentek. Jelen volt – szokás szerint
– Dr. Szilágyi József, az EVDSZ elnöke is, hiszen 
állandó meghívottja a Nyugdíjas Tagozatnak.

Elnökünk, Begitterné Hédike megnyitotta az ülést, és a
napirend ismertetése után (melyet elfogadtunk), felkérte
Dr. Szilágyi József elnök urat, hogy a nyári, I. félévet záró
ülésünk óta eltelt idõ történéseit, és szakszervezeti ese-
ményeit ismertesse a megjelentekkel, hiszen a nyugdíjas
társadalom csak a médiák révén értesül bizonyos 
dolgokról és ez a hiteles híradásoktól messze esik!

Elnök úr az energiaipari történésekkel kezdte. 
Elmondta, hogy a kormányzati szándék továbbra is a 
tulajdonszerzés az iparágban, kitûzött cél, hogy az 
RWE-ben 2016. január 1-re 50 %-os, és 2017-ig 100 %-os
tulajdont szerezzen a kormány. Tárgyalások folynak az
EDF-el is. A Budapesti Erõmûvet egy cseh cég vette meg.

EVDSZ a DÉMÁSZ Szakszervezettel karöltve, az EDF
EÜB--jéivel közösen próbál tárgyalásokat folytatni az 
eladások kapcsán, a munkavállalói garanciák biztosítá-
sa érdekében.

Rámutatott, hogy a Paks I. tulajdonosi joggyakorlása
jogilag ugyan tiszta, de gyakorlatilag nem egyértelmû,
ezért bonyolult bármilyen, akár kollektív szerzõdés-
ben lefektetett pénzügyi mûvelet, kifizetés végrehajtá-
sának engedélyeztetése!

Ki szeretnék vinni az erõmûvet az MVM csoportból,
és közvetlenül egy miniszterhez tartozna! A bizalom
helyett „külföldi” menedzsmentrõl beszélnek, és 
Németországból hoznak vezérigazgatót! 

A Vértesrõl szólva: bezárásra ítélték a bányát és az
erõmûvet is, esetleg 600 fõ foglalkoztatása is megszûn-
het. Ezenkívül tönkre mennének a cég beszállítói is, és
még a környezõ települések (Oroszlány, Bokod, stb.)
önkormányzatai is – a bevételkiesés következtében –
nehéz helyzetbe kerülnek.

De mivel csak odavetett kijelentések vannak, és 
bizonytalanság, egyenlõre nincs mi ellen tennie, és 
fellépnie a szakszervezetnek. Beszélt elnökünk arról,
hogy az EVDSZ kezdeményezi a kormánynál, hogy az
energiapolitikáról szóló döntések elõtt egyeztessenek
a felek. (Itt az erõmûfejlesztésekrõl és a tulajdonviszo-
nyokról van szó). A felülrõl történõ, egyoldalú 
kormányzás rossz döntéseket hozhat! 

Az EVDSZ taglétszáma nem csökkent, bár az iparág-
ban foglalkoztatottak száma folyamatosan csökken, mi
most is 10 ezren vagyunk.

A Visegrádon tartandó taggyûlés és konferencia két
dátumot is ünnepelhet: az EVDSZ 25 éves, és a VKSZ
20 éves. 

A Ptk. változása folytán az Alapszabályt is módosítani
kell. Meg fog szûnni az Etikai és a Gazdasági Ellenõrzõ
Bizottság. Törvény szerint viszont lesz Felügyelõ 
Bizottság nagy felelõsségi körrel. Természetesen lesz
beszámoló az elvégzett munkáról és a Felügyelõ 
Bizottsági tagokon kívül lesz Szövetségi Vezetõségi tag
választás is. Póttagot nem lehet választani! Lesznek még
kitüntetések is a taggyûlésen.

Az országgyûlési pártok közül sikerült egyeztetni a
szakszervezet álláspontját a FIDESZ-szel, az MSZP-vel,
és az LMP-vel. Legfontosabb témák: Mt. változtatása, a
korhatár elõtti ellátások és a villamosenergia-iparág
kérdései.

Ágazati egyeztetések: bánya-, víz-, gáz-, közmûvek-,
vegyészek, stb. Még a távhõvel kell egyeztetni, és lesz
együttmûködési megállapodás idén vagy jövõre.

A MASZ létrejött az MSZOSZ és az Autonómok 
közremûködésével. A SZEF nem lépett be, együttmû-
ködési megállapodást ajánl. 

Várható feladatok: A jövõkép kialakítását, a helyzet-
felmérést az EVDSZ elvégezte. Az ebbõl következõ 
cselekvési program a Taggyûlés elé kerül.

A TÁMOP-projekt sikeresen lezárult, 100%-os lehívás
megvalósult, ellenõrzés megtörtént.

Beszélt még a LIGA elnök körül kialakult helyzetrõl,
melyrõl a média torz képet fest, ne üljünk fel minden
híradásnak!

Begitterné elnökasszony megköszönte a részletes 
tájékoztatást, és beszámolt a tagozat elmúlt idõszakának
történéseirõl. A beszámolót a Taggyûlésen is ismertetni
fogja.

Megköszönte mindenkinek az aláírásgyûjtést a 
40 évi munkaviszony kapcsán, de az AB döntése miatt
a további gyûjtés lefújva.

Közölte, hogy Nyugdíjas Fórum lesz a LIGA 
Nyugdíjas Tagozat rendezésében. Neves elõadókkal a
várható helyzetrõl.

Ezután megköszönte a jelenlévõknek a részvételt és
bezárta az ülést. Legközelebb tavasszal találkozunk
ilyen tagozati ülésen. Elõtte azonban a visegrádi 
taggyûlés következik!

Vida György
EVDSZ Nyugdíjas Tagozat elnökhelyettes

Nyugdíjas éérdekképviselet
(Találkozás Bognár Péter humán igazgató úrral)

2015. szeptember 16-án a hatodik konzultációra került sor
Bognár Péter humán igazgató úr, valamint az MVM Paksi
Atomerõmû Zrt. nyugdíjasok érdekeinek társ-képviselõi, 
Majoros János és Germán Endre között. Bevezetõként 
Majoros János a képviselõk nevében köszönetet mondott az
igazgató úr kezdeményezésére létrejött konzultációért, vala-
mint a szeptember 11-i Nyugdíjas Találkozó – minden nehéz-
ség ellenére történõ – sikeres megrendezéséért. Külön 
kiemelte a fórumon elhangzott vezetõi tájékoztatókat, a 
hazamenetelkor kapott ajándékcsomagot (póló és „vacsora”),
valamint a Korda házaspár által nyújtott színvonalas mûsort.
Örömmel láttuk a Tolnai Népújságban közölt ismertetõt, mely
szerint az összejövetelen közel 800 fõ vett részt.

A korábbi idõszakból még függõben lévõ kérdésekkel kap-
csolatban Bognár Péter igazgató úr az alábbi tájékoztatást adta:

A szerzõdéses járatok nyugdíjasok általi igénybevételével
kapcsolatban elmondta, hogy azért a társaságnak 51,7% adót
kell fizetnie minden jegy után. Emiatt az összes nyugdíjas 
számára biztosított, általános „bónusz” jellegû jegy-juttatás
több 10 milliós kiadást jelentene a Társaságnak (míg a jegyek-
nek feltehetõen csak egy töredéke lenne ténylegesen igény-
be véve). Az erõmû vezetése azonban keresi a megoldást,
amelynek elsõ fázisaként még ebben az évben megkezdi a fel-
mérést a nyugdíjasok körében a tényleges igényeket illetõen.

A képviselõknek a 3. és a 4. blokk üzembe helyezésének
2016-ban, illetve 2017-ben esedékes 30. évfordulójával kap-
csolatos megemlékezésekre vonatkozó javaslatait a nyugdíja-
sok bevonására eljuttatja TLK-ba Kovács Antal igazgatónak,
hogy ezt a jövõ évi terv összeállításakor figyelembe lehessen
venni, ha ilyen jellegû eseményt tervez a Társaság.

A nyugdíjasokat érintõ kedvezményes orvosi vizsgálatok-
kal kapcsolatban az igazgató úr tájékoztatott, hogy az erõmû
a NUKLEO-MED Kft-vel megkötött külön szerzõdésben ezt ez
év október 26-29-e között biztosítja, melyrõl külön levélben
értesíti a nyugdíjasokat.

A korábbi években megrendezett Villamos Nap helyett az
idei évben az erõmû vezetése a Sport- és egészségnap beve-
zetését javasolta. Az így megtartott Sport- és egészségnap még
kialakulóban van, s ennek keretében megvizsgálja a vezetés a
nyugdíjasok részvételi lehetõségét.

Befejezésül a képviselõk azt kérték az igazgató úrtól, segítse
elõ, hogy a nyugdíjasokat érintõ intézkedések kidolgozásába az
illetékes igazgatóságok is vonják be a társ-képviselõket. Az
õszinte, nyílt és korrekt megbeszélésen a két fél örömmel nyug-
tázta, hogy a személyes kapcsolat a jövõben is folytatódik, és
még ebben az évben sor kerül a következõ konzultációra.

Germán Endre
a PA Zrt. nyugdíjasok érdekeinek társ-képviselõje

EVDSZ Nyugdíjas Tagozatának II. félévi ülése

EEVVDDSSZZ  IIII ..   TTaaggggyyûûllééss  aa  NNyyuuggddííjjaass  TTaaggoozzaatt   sszzeemmsszzööggéébbõõll

Domina József, Bátki László, Vida György, Czinkóczki Pál, Szabados Józsefné (MARIKA),
Begitter Henrikné (Hédi), Bohner Antal, Máhli János, Majoros János, Egger Attila
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Az Egyesült Villamosenergia-Ipari Dolgozók Szakszervezeti Szövetsége meghívást
kapott a fehérorosz Lukoml városában megrendezésre került XXIII. nemzetközi
kispályás labdarúgó tornára. A tornán a FÁK országainak energiaipari szakszerve-
zetei és a szakszervezeti tagjainkból összeállított csapatunk vett részt.

Az elõkészületek több hónapig tartottak. A nehézségeken az Elnök úr és Óvári
Katalin hathatós segítségével túljutva 2015. 11. 12-én elutaztunk a helyszínre. 
Barátságosan, szeretettel fogadtak bennünket. Egy szanatóriumban kerültünk 

elszállásolásra, más csapatokkal egyetemben. Az állandóan borús
és esõs idõ ellenére, nagyon jól éreztük magunkat. A városi 
tüdõnknek igazi paradicsom volt a fenyõerdõ friss oxigéndús 
levegõje. Mondhatni, harapni lehetett a levegõt. A kezdeti nyelvi 
nehézségeket sikerült áthidalnunk, igaz ebben nagy segítségünkre
volt Zhanna Zuboreva tanárnõ, aki angol-orosz tolmácsként segéd-
kezett. A tolmácsolás mellett bemutatta nekünk a várost, illetve 
segített a protokolláris rendezvényeken történõ eligazodásban is. 

Pár mondatot a fociról. 5 csapatos csoportba sorsoltak bennün-
ket, amelyben a házigazdákon kívül (2014 évi gyõztes), a késõbbi
gyõztes orosz, a késõbbi harmadik szintén orosz csapat került. A
tornán nem vehettek részt azok a játékosok, akik ebben az idény-
ben az országuk premier ligájában szerepelnek, bárki más igen. Ez már elõre 
vetítette a színvonalat is. Jellemzõ a terhelésre, hogy pénteken három meccset 
játszottunk. 2x20 perces játékidõvel, futsal szabályok szerint (4+1 fõ). Ráadásul

az ünnepélyes megnyitó után miénk volt az elsõ meccs
a belarusz csapat ellen. 

A csoportból az elsõ két csapat jutott tovább, sajnos
errõl lemaradtunk. A díjátadón derült ki számunkra,
hogy volt egy szenior verseny is, amiben a mi korosz-
tályunk csapatai vettek részt (nem a 18-22 évesek, akik-
kel mi játszottunk). Sebaj, legközelebb itt indulunk,
ugyanis meghívást kaptunk a 2016-os tornára is.  

Az ünnepélyes eredményhirdetésen egy perces 
néma fõhajtással emlékeztünk meg a párizsi terrortá-
madás áldozatairól, ezzel is elítélve a terrorizmust, 
hitet téve a béke mellett. 

Amennyiben egy szóval kellene jellemeznem a 
belarusz embereket akkor az a vendégszeretet, a vendégszeretet és még egyszer a
vendégszeretet. Az életszínvonal elmarad a miénktõl, de az emberek szeretete
mindent legyõz, igaz ahhoz, hogy megnyíljanak az elsõ gesztust, nekünk „idege-
neknek” kellett megtennünk. 

Egy pár szót az országról. A kelet európai síkságon terül el, területe kb. kétsze-
rese a miénknek, lélekszáma 10 millió fõ, fõvárosa Minszk. Az országban mintegy
11 ezer tó található.

Lukoml, az erõmûre épült város.
Az erõmûvet 1969-ben építették
és az ország 3 legnagyobb erõmû-
vének egyike. Ha hasonlítanom
kellene, akkor Százhalombattával
tudnám párhuzamba állítani. 14
ezer lakosa van, akiknek a nagy
része az erõmûben dolgozik, vagy
az azzal kapcsolatos kiszolgáló 
tevékenységet végzi. Kiemelt 
helyet foglal el az életükben a
sport, amelyhez a sportközpont,
illetve a város melletti tó (Lukomli-
tó (37 km2)) szolgál alapul. Ma-
gas kultúrája van a szaunázásnak,
amit szerencsére mi is megtapasz-
taltunk. Kihívást jelentett szá-
munkra viszont az étkezés, mert
a konyhájuk teljességgel eltérõ a
miénktõl. A csapat tagjai azonban

nyitottak voltak az újdonságokra, függetlenül attól, hogy sokszor nem tudtuk
tulajdonképpen mit is eszünk. Nem feledkezhetek meg a nemzeti italukról, a vod-
káról sem. Közös tapasztalat, hogy a hideg esõs napokon felmelegíti a megfáradt,
fizikailag kimerült testet (az alkohol káros az egészségre).

Jómagam részt vettem egy kiránduláson Polotsk városában, ahol a St. Sophia 
székesegyházat és a St. Euphrosyne Ortodox kolostort látogattuk meg. Tapasztal-
tam, hogy a templomaik eredeti fényükben pompáznak, utat mutatva a hívõ
emberek számára.

2016. 11. 16.-án hazautaztunk, magunkkal hozva a belarusz emberek szeretetét,
barátságát.

Utóirat: Érezhettétek, hogy a beszámolóm csupa érdekes és egy kívülálló számá-
ra jó dolgokat ír le. Nem szabad azonban megfeledkezni arról, hogy mindez a bõ
háromnapos ottlétünkbõl történõ tapasztalatokat foglalja össze egy külföldi 
szemével, és nem a dolgos mindennapokba tekint bele a helyi emberek elbeszé-
lései alapján. Árnyalhatja a képet, hogy a szemmel látható rendnek, fegyelemnek
valahol ára van.

Üdvözlet a belarusz embereknek:
Káplár Sándor

MVM DSZ ügyvivõ

A BBelarusz kkaland!
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Idén harmincharmadik alakalommal
került megrendezésre a Villamosener-
gia-ipari Kispályás Labdarúgó találko-
zó, mely 2 napon keresztül nyújtott küz-
delmes és izgalmas mérkõzéseket a
sport iránt érdeklõdõknek. Pinczés Er-
nõ a Tiszántúli Villamosenergia-ipari
Szakszervezet elnöke elmondta, hogy a
rendezvényt a Tiszántúli Villamosener-
gia-Ipari Sportklub (TVSC) és az E.ON
Tiszántúli Áramhálózati Zrt. együttmû-
ködésében valósították meg.

A versenyre 10 csapat érkezett, akik
a selejtezõkbõl tovább jutottak (össze-
sen 127 fõ), melyek a következõek:

1. Bakonyi Erõmû Zrt.
2. DÉMÁSZ Nyrt.
3. E.ON ÉDÁSZ Zrt.
4. E.ON/ETI Debrecen TITÁSZ Zrt.
5. ELMÛ-ÉMÁSZ Társaságcsoport
6. MAVIR ZRt.
7. Mátrai Erõmû Zrt.
8. MVM Társaságcsoport
9. Paksi Atomerõmû Zrt.
10. Pannon Hõerõmû Zrt.

A rendezvényt Pántya Attila Üzemve-
zetõ nyitotta meg. A sportági bizottság
elnöke: Donka Sándor és elnökhelyette-
se: Erdei László is jelen voltak mindhá-

rom nap, és koordinálták, segí-
tették a meccsek lebonyolítását,
eredmények közzétételét. Jelen
volt továbbá dr. Szilágyi József is
a VIT Sportért Alapítvány képvi-
seletében.

Idén nagy népszerûségnek
örvendett a szombat esti prog-
ram, melyen a Nagyerdei Stadi-
on került bemutatásra szakmai
idegenvezetéssel, melyet a régi
nagy LOKI-s focista, Bernáth
Csaba irányított. A programon
résztvevõk hatalmas élmények-
kel gazdagodhattak mivel bete-
kintést nyerhettek a stadion
olyan kulisszatitkaiba is, ahová
alap esetben nem juthatnának
be. Pl.: VIP szektorba és a kis-
padhoz bemehettek, valamint a
sajtóirodát és a vendég és hazai
focisták öltözõit is megnézhet-
ték.

A Debreceni Sportcentrum
Oláh Gábor mûfüves pályáin 3
napos izzasztó küzdelmet köve-
tõen megszülettek a végsõ ered-
mények.

A csapatoknak gratulálunk
és jövõre is hasonló eredmé-
nyeket kívánunk!

A második helyezett a házigazda 
ETI csapata lett

Labdarúgás
A ssport mmár öönmagában éélményt nnyújt, ééletminõséget jjavít, 

de vvannak –– nnagy jjelentõséggel bbíró –– ppozitív „„mellékhatásai” .

Ebben az évben és ezen a hétvégén 
a Paksi Atomerõmû bizonyult 
a legerõsebb csapatnak

Bronzérmes az ELMÛ/ÉMÁSZ csapata lett

Az év végéhez közeledve megtartásra került a 2015. évi
iparági sporttalálkozók kiértékelését és a 2016. év in-
dítását megtervezõ Villamosenergia-ipari Sportérte-
kezlet, melyen a társaságok  sportkoordinátorai és
szakági sportszakemberek vettek részt. A 2015. no-
vember 27-én a Budapesti Erõmûben megtartott ér-
tekezletet Várhelyi Géza, a Villamosenergia-ipari
Sportbizottság elnöke vezette le.

Az értekezlet megállapította, hogy
a 2015. évi sporttalálkozók a meg-
hirdetett versenynaptár szerint
hiánytalanul és sikeresen meg-
rendezésre kerültek. A beérkezett
elégedettségi kérdõívek alapján el-
mondható, hogy az idei találko-
zók is kifejezetten jól sikerültek.

A részvételt illetõen 6,4%-os vissza-
esés mutatkozott. Az értekezlet elemez-
te ennek okait, s reményét fejezte ki,
hogy azok átmenetiek lesznek, továbbá
megállapította, hogy a részvétel visszaesése minden bi-
zonnyal nagyobb mértékû lett volna, ha a két évvel ez-
elõtt, a részvételi díjak visszafogására indított program
nem hozott volna már eddig is érdemleges eredménye-
ket: komoly sikerként könyvelhetjük el, hogy a részvé-
teli díjak a sportágak összességét tekintve az elõzõ év-
hez képest lényegében változatlanok maradtak, a két év-
vel ezelõttihez képest pedig 5%-kal alacsonyabbak! 

A minél alacsonyabb részvételi díjak melletti
rendezés továbbra is fontos célkitûzés marad.

Az értekezlet több fontos dokumentumot fogadott
el. A 2016 évi Versenynaptárban ugyan még né-
hány adat pontosításra vár, de a vitorlás sportágon kí-
vül már minden sportágra jelentkezett rendezõ. 

Az Általános Versenyszabályzat (ÁVSZ) kisebb
módosítása mellett elfogadásra kerültek a sportági

versenyszabályzatok módosításai is.
A Villamosenergia-ipari Sportérte-

kezlet ezúton is megköszöni a találko-
zók rendezésében dolgozó kollégák áldozatkész
munkáját, és köszönetét fejezi ki az iparági
munkáltatóknak a találkozók sikeres lebonyolí-
tásához nyújtott támogatásukért!

A Sportértekezletrõl további részletek találha-
tók a vitsport.hu honlapon, ahol hamarosan
közzé tesszük a 2016. évi Versenynaptárt is,
amelyrõl a regisztráltakat értesíteni fogjuk!

ÖSSZEFOGLALÓ A 2015. ÉVI SPORTÉRTEKEZLETRÕL
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2015. évi VITSPORT iparági versenysorozat utolsó állo-
másaként a tekések léptek színre, a találkozó fennál-
lása óta immáron 26. alkalommal. Az idei verseny ré-
szünkről azért volt izgalmas, mivel mi, vagyis Budapes-
ti Erőmű ZRt. - Budapesti Erőmű SE. rendezte a talál-
kozót. Ez önmagában sem kis feladat, és ami még ne-
hezíti (de ezt bármelyik találkozó szervezőire igaz),
hogy a munkánk mellett kellett elvégezni. Így a marok-
nyi szervezőknek (Kelemen Böbe, Lajtos Ica, Részeg
Gusztáv és a fővédnökünk Horváth Tibor) a találkozó
előtti néhány hónap bizony szorgosan telt (szerencsére
– így utólag – megérte).

Idén október 16-17-18-i hétvégére került
kitûzésre a verseny, és mint az elõzõ évek-
ben rendszeresen, a tatai Olimpiai Edzõ-
központ adott otthont a találkozónak. A
helyszínre és a házigazdákra egy panasz-
szavunk sem lehetett, a több éves kapcso-
lat kifinomította a szervezõk és a házigaz-
dák együttmûködését. Az edzõközpont-
ban, annak ellenére, hogy lassan a retro
helyszínek közé kell sorolni, minden egy
helyen áll rendelkezésre ahhoz, hogy a ver-
senyzõk a versenyre tudjanak koncentrál-
ni, emellett lehetõséget ad lazításra, kikap-
csolódásra is (uszoda, étterem, büfé, szál-
lás). Tata amúgy is „tök jó hely”, ráadásul idén a verseny-
hétvégénkre esett az Öreg tó lehalászása, amit a helyiek szí-
nes vásári kavalkáddal, koncertekkel színesítettek. Az idei
versenyszervezés üde színfoltja volt a fakultatív program-
ként meghirdetett Fényes Tanösvény látogatása. Ez a kb.
másfél órás kirándulás végigvezette a résztvevõket a Fényes
fürdõ melletti forrásvidék gyönyörû zugain, bemutatva a
védett terület élõvilágának színességét. A kirándulás egyik
különlegessége volt a helyi túravezetõ lányka, akibõl sugár-
zott az állatok, növények, a környék szeretete, mellette
nem lehetett nem gyönyörködni. Ritka ilyen elhivatott em-
bert látni!

Ezen kívül is volt érdekessége a versenyen kívüli törté-
néseknek, hiszen csapattagunk személyében idén Tóth

Pál kapta a VITSPORT dí-
ját: „A sportért és az ipar-
ági kollégákért”. Köszön-
jük a sokévi lelkes munká-
ját és további erõt és jó
egészséget kívánunk!

A verseny mondhatni
szokásos forgatókönyv
szerint, a 26. életévét be-
töltõ sporttalálkozóhoz
méltóan zajlott le. Egy kü-

lönlegessége azért mégis volt: a hivatásos versenyzõk nem
külön kvalifikált versenyszámban indultak, hanem min-
denki együtt, amatõrök, versenyzõk, csupán a legmaga-
sabb osztályokban szereplõket zárta ki a versenyszabály-
zat. Természetesen ennek vannak ellenzõi, mellette is ele-
gen, nekünk, mint szervezõk, nem tisztünk ebben állást
foglalni. 

Amúgy a verseny lebonyolításának jellegzetessége, hogy
a versenyzõknek egyszer, pont ott és pont akkor kell hoz-
niuk a csúcsformájukat, amikor a dobáshoz szólítják õket,
hiszen ez az egyszeri fellépés határozza meg az egyéni, a
vegyes páros, a csapat, az összetett csapat és a társaságok
közötti versenyszámok eredményét. Sajnos azt kell mon-
danom, hogy a mi versenyzõink a versenynapot nem a

jobbik lábukkal kezdték, vagy talán valami front volt, mert
nagy részben nem sikerültek a dobásaik. Nem így a ver-
senytársaink, akik közül sokan kimagasló eredményt hoz-
tak maguknak és csapataiknak. A végjáték a legjobb 16 nõi
és a legjobb 40 férfi versenyzõ között zajlott, aminek ered-
ményeként vasárnap, ebéd után a dobogósok átvehették
a kiérdemelt díjaikat. Budapesti Erõmû versenyzõi közül
a legjobbak: Kelemen Böbe (4. hely), Tóth Pali (38. hely),
legjobb férfi csapatunk 23., legjobb nõi csapatunk 7., leg-
jobb összetett csapatunk a 8., valamint a legjobb vegyes pá-
rosunk a 15. helyezést ért el. Ami talán vigasz, hogy az 1000
fõ alatti társaságok között a 4. helyre sikerült odaérni.

A Társaságok Versenye, a „király” kategória végeredmé-
nye: 1000 fõ alatti társaságok versenyében Alteo Soproni
Erõmû Kft., míg az 1000 fõ feletti társaságok között EDF
DÉMÁSZ ZRt. versenyzõi bizonyultak a legjobbnak. Szív-
bõl gratulálunk nekik és természetesen minden résztvevõ-
nek!

A részletes eredményeket, és a bõséges fényképes il-
lusztrációkat a VITSPORT honlapján (www.vitsport.hu) le-
het megtekinteni.

Jövõ évben ismét találkozunk, a 2016-os verseny Nyír-
egyházán kerül megrendezésre az E.ON Tiszántúli Áram-
hálózati ZRt. rendezésében.

Budapesti Erõmû Szervezõk
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Mert a láb mindig kéznél van!
Villamosenergia-ipari Futó Találkozó Mórahalmon

Idén az EDF DÉMÁSZ Elektromos SE vállalta az ötödik
Villamosenergia-ipari Futó Találkozó megrendezését ok-
tóber elején. A villamosenergia-ipari Kajak-kenu találko-
zók szervezésében profi rendezõgárdának ez új felada-
tot jelentett, melyet – így utólag nyugodtan elmondhat-
juk – nagyon jól megoldott!

Nem volt szerencséjük a futópálya kijelölésével, mert
a verseny elõtti napokban a környéken végzett mezõ-
gazdasági földmunkák miatt át kellett azt tervezni. Ennek
ellenére sikerült megtalálni Mórahalmon a „legideáli-
sabb” útvonalat, mely a futók többségének tetszését is
elnyerte. Rutinos rendezõként az EDF DÉMÁSZ Elektro-
mos SE illetékesei gondoltak az eddigi négy futótalálko-
zón felmerült véleményekre, észrevételekre, így az idén
zökkenõmentesen sikerült megrendezni a versenyt. 

Az idõjárás is pártfogásba vette a sportolni vágyókat,
ragyogó napsütésben, a futáshoz talán már túlságosan

is meleg idõben vághattak neki a résztvevõk a kitûzött
pályák teljesítésének. Jó volt látni a boldogan futó gyer-
mekeket, együtt sportoló családokat! Az már csak „hab
volt a tortán”, hogy egy olimpiai bajnokkal, Vajda Attilá-
val futhattunk együtt, aki maga is sikeresen lefutotta a
félmaratont!

A 2, 7, 14 és 21 km-es távot összesen 239 versenyzõ
teljesítette, mellyel a harmadik legnagyobb létszámú
sporttalálkozóvá nõtte ki magát a futótalálkozó!

Szállásra, ellátásra sem lehetett panasz, a lefutott kaló-
riákat pótolni, illetve a fáradt lábakat pihentetni minden
résztvevõnek rendelkezésére állt a Colosseum illetve az
Elixír Hotel, valamint a hozzájuk csatlakozó Szt. Erzsébet
Gyógyfürdõ.

Az esti eredményhirdetésen, illetve banketten ismét
találkozhattunk Vajda Attilával, aki egy-egy közös fény-
képezés keretében adta át a díjakat a dobogósoknak!

A nagyvállalati kategóriában az EDF DÉMÁSZ csa-
pata, a kisvállalatiban pedig az MVM Kontó csapata lett
a legjobb, így Õk állhattak fel a képzeletbeli dobogó
legfelsõ fokára!

Köszönjük az EDF DÉMÁSZ Elektromos SE rende-
zõinek a kiváló versenyt!

Jövõre találkozzunk Pakson, ahol az MVM Kontó lesz
a 6. Villamosenergia-ipari Futó Találkozó házigazdája!

A Budapesti Erõmû rendezésében
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